
 

                                   

 

                                  

                                                  

 

 

                                                  P r o t o k ó ł   Nr XXIX/13 

 

s e s j i   Rady    Miasta   Działdowo  

odbytej   w   dniu      31 października     2013 roku  w     sali      konferencyjnej      Urzędu    

Miasta, w zamku, 

pod przewodnictwem  pana Mariana ODACHOWSKIEGO - Przewodniczącego  Rady 

Miasta. 

 

        Sesja trwała w   godz. 9
00 

 - 13
20 

. 

 

        Ustawowy skład Rady wynosi 21 osób, w sesji  - zgodnie z załączoną  listą obecności -

uczestniczyło 20 radnych.  

 

Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta  

Pan Ryszard DUCHNA  -  Zastępca Burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta  

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA - Skarbnik Miasta  

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI  -  Radca Prawny Urzędu  

Pan Witold OSTROWSKI – Wicestarosta Działdowski  

Pan Władysław KUBIŃSKI -  Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego   

Pan Adam BOROWSKI - naczelnik Wydziału Prewencji Ruchu Drogowego Komendy 

Powiatowej Policji w  Działdowie  

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI – dyrektor IMPK 

Przewodniczący zarządów osiedli    - zgodnie z załączoną listą obecności  

Kilku mieszkańców miasta 

Przedstawiciele lokalnych mediów   
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Przebieg sesji 

Pkt 1 

 

        Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady   otworzył sesję, stwierdził jej 

prawomocność   oraz powitał uczestników obrad.   

        Zanim przejdziemy do kolejnego punktu    porządku    dziennego chciałbym 

przypomnieć   państwu, że w poniedziałek 28 października -  dokładnie w dniu swoich 

imienin - zmarł Tadeusz Mazowiecki, pierwszy niekomunistyczny premier  odrodzonej 

Polski.  Człowiek nietuzinkowy, polityk wielkiego formatu.  Myślę że,   więcej słów nie 

trzeba, wszyscy go znamy, wszyscy   pamiętamy    i  zapewne   pamiętać będziemy. Proszę 

państwa o powstanie i uczczenie  chwilą ciszy pamięci zmarłego premiera – poprosił 

Przewodniczący.  

 

        Uczestnicy sesji uczcili chwilą ciszy pamięć śp. Tadeusza Mazowieckiego.  

 

 

Ad pkt 2 

 

        Zmiany w porządku dziennym sesji : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący!   Wysoka   Rado! 

Wnoszę   o   wyłączenie  z porządku sesji  punktu 12, tj. podjęcie uchwały w sprawie  zmiany 

studium   uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowa.  

W uzasadnieniu do wniosku chciałbym tylko powiedzieć, że biję się w pierś za moich 

pracowników, którzy nie dołączyli dla państwa radnych wniosku, który wpłynął do zmiany 

studium.  Żeby  więc  dać zadość procedurze,   proponuję   wycofać ten punkt i przeniesiemy 

go na następną sesję, a    radni zostaną w ustawowym terminie powiadomieni o treści 

wniosku, który wpłynął do zmiany studium. Dziękuję.  

 

        Rada 18 głosami „za”, tj. jednomyślnie zdjęła z porządku obrad punkt : podjęcie 

uchwały w sprawie  zmiany studium   uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta   Działdowa, po   czym przystąpiła do realizacji porządku  dziennego, 

w brzmieniu :   

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Zmiany w porządku dziennym sesji. 

3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 

4. Sprawy różne. 
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5. Sprawozdanie      Przewodniczącego       Rady   o      działaniach      podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie      z    działalności    Burmistrza     w   okresie    międzysesyjnym,  

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady.  

7. Sprawozdanie    przedstawicieli      Gminy   z   działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin. 

8. Sprawozdanie      z       prac          Komisji    w     okresie      międzysesyjnym.  

9. Interpelacje  i zapytania.  

 

10. Podjęcie  uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021.  

 

11. Podjęcie  uchwały w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013.  

  

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Dyrektorowi Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej do wydawania decyzji administracyjnych w sprawach 

dodatku energetycznego. 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie na własność 

Gminy-Miasto Działdowo, do gminnego zasobu nieruchomości, działek będących 

własnością Skarbu Państwa. 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie   wyrażenia   zgody  na   wydzierżawienie   na okres 

ośmiu lat w   drodze  przetargu   części   nieruchomości   niezabudowanej położonej 

przy ul. Elizy Orzeszkowej w Działdowie. 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu ochrony środowiska dla Gminy-

Miasto Działdowo”.           

 

16. Podjęcie      uchwały        w     sprawie        określenia      wysokości      stawek      

podatku od nieruchomości.  

 

17. Podjęcie    uchwały    w    sprawie   podatku od środków transportowych. 

 

18. Podjęcie  uchwały  w   sprawie   obniżenia   ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa do obliczenia podatku rolnego w 2014 roku. 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy-Miasto Działdowo oraz udzielania bonifikat.  
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20. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania kandydata  do składu Rady Interaktywnego 

Muzeum Państwa Krzyżackiego w Działdowie. 

 

21. Sprawozdanie  z realizacji polityki oświatowej za rok szkolny 2012/2013. 

 

22. Informacje z dokonanych analiz oświadczeń majątkowych, składanych przez osoby 

obowiązane do ich   złożenia na podstawie art. 24 h ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie  gminnym. 

 

23. Odpowiedzi na zapytania. 

24. Wolne wnioski i informacje.  

25. Zamknięcie sesji. 

                                                                     

                                                                                                      

Ad pkt 3 

 

    20    głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Sprawy różne: 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :                          

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado!  

Wczoraj  na moje ręce wpłynęło pismo od prezesa Działdowskiej Agencji Rozwoju 

informujące o tym, że Gmina Działdowo-akcjonariusz  spółki, nosi się  z  zamiarem zbycia  

50 akcji imiennych, uprzywilejowanych     za    cenę 5 000 złotych   za   jedną akcję. 

Każdemu z   akcjonariuszy bowiem przysługuje prawo pierwszeństwa nabycia.  

Uznałem, że nie leży   w    naszym   interesie, żebyśmy    wygenerowali    250 000   złotych 

na ten cel -  w    związku      z   czym     ja osobiście   odstąpiłbym.   Niemniej,     licząc    się 

z państwa opinią,    poczekam 10 dni  i   jeżeli   wpłynie    wniosek od radnych, aby   jednak 

te akcje zakupić - wówczas uwzględnimy to   i zwołamy specjalną sesję, żeby nad tym 

debatować. Dziękuję.  
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Ad pkt 5 

 
        Sprawozdanie    Przewodniczącego  Rady   o   działaniach    podejmowanych   w    okresie 

międzysesyjnym :                                                                                                               

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady : 

W okresie międzysesjnym : 

-  wpłynęło  -  do pana Burmistrza, ale otrzymałam do wiadomości  -  pismo Stowarzyszenia 

Kupców Działdowskich „Centrum” , w którym to piśmie przedstawiciele kupców zwracają 

się   z    prośbą  o obniżenie opłaty    postojowej   za   wynajem      stanowiska    handlowego 

o powierzchni do 18 m
2
.  Pan      Burmistrz   ustosunkował   się   do   tej  prośby. Jeżeli   ktoś 

z państwa byłby    zainteresowany    jej treścią   to,  oczywiście,    jest   ona     do wglądu, 

ewentualnie do skopiowania,  

- na   ręce   Przewodniczącego   Rady   Miasta   z     prośbą o przekazanie  tej wiadomości 

państwu radnym wpłynął wniosek do budżetu miasta na rok 2014. Wniosek z    Telewizji 

Mazury,     w    którym        wnioskodawca    zwraca   się   z   prośbą       o     zabezpieczenie 

w budżecie    na rok    2014   środków   w    wysokości   12 000 złotych na realizację zadań 

związanych z  promocją gminy, wspieraniem i upowszechnianiem kultury, edukacji, ochrony 

zdrowia, pomocy społecznej, kultury fizycznej, porządku publicznego, bezpieczeństwa 

obywateli oraz idei samorządowej poprzez przygotowywanie materiałów programowych 

przeznaczonych do emisji w telewizji i Internecie. Gdyby ktoś z państwa chciał ten wniosek 

to, oczywiście, służymy w Biurze Rady, 

- do Rady Miasta wpłynął także wniosek mieszkańców : państwa Małgorzaty i Piotra 

Kruszewskich,  Małgorzaty i Grzegorza Olszewskich, Elkżbiety i Krzysztofa Krawczyk, 

Teresy Musiał , Joanny i Marcina Kurleta,  Aldony i Rafała Rzępołuch, Małgorzaty i Janusza 

Świniarskich oraz Katarzyny i Czesława Lipki. Wniosek  dotyczy prośby o przejęcie    działki 

nr 998/26 położonej w Działdowie przy ulicy Legionów Polskich. Państwo są właścicielami 

tej drogi, ale proszą o przejęcie  jej przez miasto argumentując, że nie mogą doprowadzić 

mediów do  swoich posesji. Skierowałem ten wniosek do zaopiniowania przez Komisję 

Gospodarki i Ochrony Środowiska. Z tego co wiem, Komisja ten wniosek zaopiniowała 

pozytywnie,  

- do    wiadomości   również  wpłynęła uchwała   Ogólnego  Zebrania Mieszkańców Osiedla 

nr 2 w Działdowie z dnia 25 września 2013 roku w sprawie likwidacji Straży Miejskiej.  

Uchwała w  § 1 zawiera wniosek do Burmistrza   o likwidację tejże Straży. Pan Burmistrz 

ustosunkował    się  negatywnie. Uważa, że Straż Miejska    powinna dalej działać. Zarówno 

wniosek, jak i  odpowiedź są do państwa dyspozycji, 
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- 29 października otrzymałem protokół kontroli Burmistrza w zakresie działalności Straży 

Miejskiej.  Państwo    zapoznają się z tym protokołem w trakcie dzisiejszych obrad,   

- i  ostatnia sprawa : Wśród interesantów, których przyjąłem w okresie  między sesyjnym była   

pani     Jagielska,   matka  byłej   uczennicy   z      Gimnazjum    nr    1 w   Działdowie, która 

to uczennica nie otrzymała  tak zwanego stypendium Burmistrza. Sprawa jest chyba państwu 

znana, bo była opisywana w „Gazecie Działdowskiej”. Pani Jagielska skarży się na naszą 

uchwałę   z    22 marca   2007 roku  w  sprawie zasad przyznawania stypendium burmistrza. 

W istocie, literalnie trzymając się jej zapisów ta uczennica nie mogła tegoż stypendium, tej 

nagrody otrzymać. Z    tego co wiem, pan   Burmistrz  spotkał   się   z rodzicami i uczniami, 

bo ta dziewczyna nie była jedynym przypadkiem.  Natomiast  być może do nas należy   próba 

naprawienia tego błędu w sztuce. Wprawdzie uchwała nie została zakwestionowana przez 

nadzór wojewody i obowiązuje, ale jeżeli pan Burmistrz zawnioskuje, to być może trzeba 

będzie rozważyć   ponownie  treść jej zapisów  w myśl zasady, że wszystkie dzieci są nasze. 

A   też chyba zależy nam na tym, żeby  uczniowie spoza terenu miasta chodzili do naszych 

szkół. Dziękuje za uwagę.  

 

 

Ad pkt 6 

 

        Sprawozdanie  z    działalności    Burmistrza     w   okresie     międzysesyjnym,  zwłaszcza 

z wykonania uchwał Rady : 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ -  Burmistrz Miasta:  

Złożył     sprawozdanie    z   działalności       Burmistrza      w  okresie   międzysesyjnym,     

tj. od 6 września do 30 października 2013 roku zwłaszcza     z       wykonania      uchwał     

Rady  ( stanowi  ono    załącznik do protokołu).    

 

Ad pkt 7 

 

        Sprawozdanie    przedstawicieli    Gminy    z     działalności    związków      

międzygminnych i stowarzyszenia gmin : 

 

Radny pan Adam STOLARSKI  - przedstawiciel miasta w Ekologicznym Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” :  

Szanowny panie Przewodniczący! Szanowni państwo! 

W dniu 22 października 2013 roku odbyło się XVI Zgromadzenie Ogólne Ekologicznego 

Związku Gmin   „Działdowszczyzna”.   W   tym   posiedzeniu  z  ramienia  naszego    miasta  
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uczestniczył pan   Burmistrz, Bronisław    Mazurkiewicz i ja,  który   miałem    przyjemność 

te   zebranie   prowadzić, a było  ono  

poświęcone następującym sprawom : 

- podjęto uchwałę w sprawie zmian budżetu Związku na 2013 rok.  Ta zmiana była 

głównie   podyktowana   tym, że zmniejszono    planowane    dochody   w     związku 

z wycofaniem się Powiatu Działdowskiego z dofinansowania zadania -  schronisko dla 

zwierząt w   kwocie     15 000 złotych.  Po zmianach   dochody   Związku    wynoszą 

10 528 504 złote, wydatki 10 765 007 złotych. I  uchwała idąca w sukurs tej uchwale 

to zmiana Wieloletniej Prognozy Finansowej Związku na lata 2013-2018, 

- kolejna uchwała dotyczyła utworzenia funduszu rekultywacyjnego. Ustawa  nakłada 

na Związek obowiązek utworzenia takiego funduszu. Wynosi on 2%   kwoty   netto 

uzyskanej za przyjęcie odpadów na składowisku odpadów w Zakrzewie i będzie 

przeznaczony na rekultywację  tego składowiska,  

- i część z państwa, którzy  uczestniczyli   wczoraj w posiedzeniu Komisji Gospodarki 

te informacje znają, ale pozostali może nie, to tak   króciutko w kilku zdaniach 

zaledwie to, co powiedział pan przewodniczący Kordecki. Podsumował króciutko 

funkcjonowanie Związku od lipca do października i ta ocena jest pozytywna, jeśli 

chodzi o zbiórkę odpadów na terenie Związku.   Wskaźnikiem tego coraz lepszego 

funkcjonowania jest zmniejszenie się ilości skarg na funkcjonowanie systemu. System 

jest całkowicie  monitorowany. Każdy samochód, który zbiera odpady jest 

wyposażony w urządzenie GPS    i Związek śledzi, w jakim momencie, o której 

godzinie dany samochód podjeżdża do której posesji – także tutaj jest bardzo 

wszystko świetnie monitorowane i generalnie zbieranie odpadów jest coraz lepsze.    

To   funkcjonowanie wynika z tego, że miasto    Działdowo, a także przyległe gminy, 

należące    do         Związku   mają   już     dość   dobry      i spory   staż   jeśli  chodzi 

o  selektywną  zbiórkę  odpadów.   Co jest takim, mankamentem, proszę państwa. 

Otóż, na terenie całego Związku jest około 33 tysiące podmiotów produkujących 

śmieci, czyli gospodarstw, co się przekłada na liczbę mieszkańców około 98 tysięcy. 

Związek nie może się doliczyć 19 407 osób, które są niezaewidencjonowane i nie 

złożyło deklaracji. W     zawiązku   z    tym   Związek    wysyła  zawiadomienia,  

upomnienia o rejestrację. Wiadomo, że część pracuje w innych miastach, czy 

zagranicą, czy dzieci   uczące   się   na  studiach itd. Niemniej jest to liczba dość duża  

i Związek  zweryfikuje  te ustalenia, 

- taka  informacja -  ponieważ zbliża się   sezon    zimowy -   Związek  na ulicy 

Przemysłowej,  jeśli chodzi o nasz tutaj rejon,  przyjmuje opony do rozpiętości 150 

cm. Także   można je odwieźć tam nieodpłatnie,  
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- jeśli chodzi o tzw. poziom odzysku, to   na terenie Działdowa ten poziom waha się 

około 250 kg i troszeczkę  jeszcze  nam brakuje do górnej granicy, bo to jest około 

340 kg, także  idziemy w dobrym kierunku. Natomiast gorzej jest  jeśli chodzi o  wsie. 

Tam, ten poziom odzysku jest dość niewielki. I to jest według pan Przewodniczącego 

trochę zmartwienie dla  Związku. To tyle, panie Przewodniczący  i dziękuję za uwagę.  

                                                                                                        

Ad pkt 8 

 

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie międzysesyjnym : 

 

Pani Irena MENDERSKA - Przewodnicząca   Komisji   Budżetu i Finansów   

poinformowała, że na posiedzeniu w dniu  30 listopada Komisja :   

- pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał :  

1) w   sprawie  zmiany Wieloletniej   Prognozy  Finansowej Gminy-Miasto Działdowo 

na lata 2013-2021, 

2) w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013, 

3) w    sprawie     określenia      wysokości      stawek      podatku   od     nieruchomości 

na 2014 rok.  Spośród czterech wersji wzrostu stawek, przedstawionych przez 

Burmistrza, radni wypowiedzieli się za przyjęciem II wersji. W tej wersji procentowy 

wskaźnik wzrostu przychodów    z podatku od nieruchomości wyniesie 3,25%, 

4) w sprawie stawek podatku od środków transportowych. Po analizie stawek, radni  

wypowiedzieli się za 3% wzrostem tego podatku, 

5) w stosunku do podatku rolnego na 2014 rok radni zaakceptowali 30% obniżkę 

podstawowej ceny skupu 1 kwintala żyta jako podstawy do obliczania podatku 

rolnego na 2014 rok. Projekt uchwały w tej wersji uzyskał pozytywną opinię, 

- ponadto radni Komisji zapoznali się z informacją  o przychodach ze sprzedaży majątku 

mienia komunalnego w bieżącym roku i z informacją o kształtowaniu się planowanych 

przychodów z podatku leśnego w 2014 roku.  Dziękuję za uwagę.  

 

Pan Edward RADOMSKI - Przewodniczący Komisji  Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że na posiedzeniu w dniu 30 października Komisja :  

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo, 

- wysłuchała informacji Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”. 

Przewodniczący Związku  przekazał nam informacje związane z aktualnym postępem 

prac       w sprawie budowy bio gazowni. W drugim punkcie przedstawił informację 

dotyczącą – po stu dniach – oceny funkcjonowania   systemu   gospodarki   odpadami 

pod rządami nowej ustawy. Były to uwagi natury organizacyjno-prawnej, natomiast 
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umówiliśmy się, że po nowym roku zrobimy wyjazdowe posiedzenie 

Komisji w siedzibie   Związku i   otrzymamy informację   już     ekonomiczną. Czyli  

po zakończeniu roku bilansowego będzie można wstępnie dokonać oceny finansowej 

funkcjonowania tego systemu, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne przejęcie na własność Gminy-Miasto Działdowo, do gminnego zasobu 

nieruchomości, działek będących własnością Skarbu Państwa, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie   wyrażenia   zgody  

na   wydzierżawienie   na okres ośmiu lat w   drodze  przetargu   części   

nieruchomości      niezabudowanej        położonej       przy   ul.    Elizy    Orzeszkowej 

w Działdowie, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie uchwalenia 

„Programu ochrony środowiska dla Gminy-Miasto Działdowo”. Ten projekt również 

uzyskał poparcie wszystkich radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji, 

- w kolejnym punkcie, przy jednym głosie wstrzymującym się, pozytywnie rozpatrzono    

wniosek właścicieli działki, o której dzisiaj już była mowa, położonej przy ulicy 

Legionów Polskich     w sprawie nieodpłatnego  przejęcia tej działki przez Gminę-

Miasto Działdowo,  

- w kolejnym punkcie pozytywnie Komisja zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta 

w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy-

Miasto Działdowo oraz udzielania stosownych bonifikat. Ten projekt uchwały 

również pozytywnie zaopiniowano jednogłośnie, 

- Komisja przyjęła do wiadomości  informację   na temat przygotowań służb miejskich 

do zimy.   Otrzymaliśmy    stosowne    dokumenty,    przedłożone    przez     

podmioty,  

- w  sprawach różnych    Komisja   zwróciła   się  do  pana Burmistrza,  żeby wystąpił 

do stosownych organów, tj. do   Starosty Działdowskiego o  podjęcie działań 

zmierzających do sprawdzenia funkcjonowania ustawy o ochronie środowiska przy 

produkcji szkła   białego   w    hucie działdowskiej. Tam do produkcji jest używany 

fluor. A  ponieważ jest to bardzo aktywny pierwiastek, który może  tworzyć pewne 

zagrożenia – chcemy się     upewnić,   że   wszystkie       procedury, które   wynikają   

z przepisów prawa   zostały   przez   firmę    dotrzymane i, że ta produkcja jest 

bezpieczna. Jeżeli takiej  opinii by nie było, to  oczekujemy, że zostaną podjęte 

stosowne działania, które    to    zabezpieczą.  Myślę że    zainteresowani      tematem 

w Internecie    mogą   znaleźć     sporo materiałów.  Możecie  państwo sobie poczytać 

o potencjalnych zagrożeniach z tego tytułu. I  sądzimy, że jeśli pan Starosta podejmie 

takie działania, to albo nas  uspokoi, albo będziemy dalej materię badać, 
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- w ostatnim punkcie Komisja udała się na wizję lokalną, czyli na plac budowy  

wiaduktu  działdowskiego i dowiedzieliśmy się, że przed świętami być może obiekt 

zostanie zakończony. Jednak  nie wiadomo, jaka będzie decyzja Wojewódzkiej 

Dyrekcji   Dróg   i   Autostrad o   dopuszczeniu do    ruchu,   tzn. jest   taka    wersja, 

że ewentualnie górę można przekazać do użytkowania, a dół- prace będą trwały 

jeszcze dosyć długo. Są   tam różne uwarunkowania związane z infrastrukturą, która 

się mieści    w   bliższej i  dalszej okolicy  i tutaj nie ma  tego komfortu czasowego. 

Na pewno to będzie trwało  jeszcze w następnym roku. To tyle, panie 

Przewodniczący. Dziękuję.    

 

Pani   Elżbieta   KONARZEWSKA - Przewodnicząca   Komisji   Oświaty,  Kultury, 

Sportu i Turystyki poinformowała, że Komisja obradowała 29 października. Przedmiotem 

spotkania było : 

- zapoznanie ze   sprawozdaniem z realizacji polityki oświatowej  za    rok 2012/2013, 

w tym   informacja o poziomie nauczania w     szkołach    podstawowych, gimnazjach 

i liceum ogólnokształcącym. W spotkaniu uczestniczyli dyrektorzy szkół,  

- zaopiniowanie  projektu    uchwały Rady Miasta w   sprawie   wskazania  kandydata 

do składu Rady Interaktywnego Muzeum państwa Krzyżackiego w Działdowie. 

Członkowie Komisji wskazali jednogłośnie pana Piotra Bystrzyckiego. Dziękuję 

bardzo państwu za uwagę.   

 

Pan Andrzej TESSAR - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego przekazał, że na posiedzeniu w dniu   29 października Komisja: 

- zapoznała się   z   informacją   Komendy   Powiatowej   Państwowej Straży Pożarnej 

w Działdowie o stanie  bezpieczeństwa miasta w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

za I półrocze 2013 roku, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt  uchwały Rady Miasta  w sprawie udzielenia 

upoważnienia Dyrektorowi Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej do wydawania 

decyzji administracyjnych w sprawach dodatku energetycznego, 

- zapoznała się z informacją na temat przygotowań służb miejskich do zimy. W ramach 

tego punktu Komisja wystąpiła z wnioskiem   o doprecyzowanie punktów 6 i 7 § 2,  

rozdział II regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy-Miasto 

Działdowo.  Chodzi o to,  do  jakiego  stopnia   należy  uprzątnąć chodnik  z  błota, 

śniegu i lodu, ponieważ jest  różna interpretacja tego zapisu w regulaminie utrzymania 

czystości i  porządku  i stąd Komisja występuje z sugestią, aby w sposób precyzyjny 

określić zapis tych  dwóch punktów, 
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- w sprawach różnych  Komisja  ponowiła wniosek o wykonanie przejścia dla pieszych 

z ulicy Zamkowej do parku im.  Jana  Pawła II .   Uzasadnieniem  tego wniosku jest 

to, iż z informacji Zarządu Dróg  Wojewódzkich w Olsztynie wynika, że planowane 

inwestycje polegające na przebudowie dróg wojewódzkich dotyczą drogi nr 544 

Działdowo-Lidzbark   oraz   545 Działdowo-Nidzica, natomiast    nie ma    informacji 

o planowanej modernizacji ulicy Męczenników. Ponadto nie ma przeciwwskazań 

Zarządu Dróg Wojewódzkich do wykonania tego przejścia. Jednak winno ono być 

wykonane  po kosztach własnych. W związku z powyższym Komisja ponawia 

wniosek. Dziękuję.  

 

Pan  Leszek  GOŁĘBIEWSKI -  Przewodniczący    Komisji Rewizyjnej     poinformował, 

że Komisja Rewizyjna w okresie między sesyjnym odbyła dwa posiedzenia oraz 

przeprowadziła kontrolę Burmistrza Miasta w zakresie działalności Straży Miejskiej. Wyniki 

tej kontroli przedstawi państwu kierownik  zespołu kontrolnego, pan Jan Bedra. 

 

Pan Jan BEDRA  -  Kierownik zespołu kontrolnego : 

Protokół kontroli przeprowadzonej przez Zespół kontrolny Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Działdowo. 

Nazwa i adres kontrolowanego podmiotu: 

Burmistrz Miasta Działdowo w zakresie działalności Straży Miejskiej 

Skład imienny Zespołu kontrolnego: 

Bedra Jan – Kierownik Zespołu 

Gołębiewski Leszek – członek Zespołu 

Dworznik Marek – członek Zespołu. 

Data rozpoczęcia i zakończenia kontroli: 

Czynności kontrolne rozpoczęto 14.10.2013 r., a zakończono 28.10.2013 r. 

Informacji udzielali: 

Pan Andrzej Witkowski- Komendant Straży Miejskiej 

Pani Beata Szydłowska-Anaczkowska- Skarbnik Miasta 

Określenie przedmiotowego zakresu kontroli: 

a) struktura organizacyjna jednostki (zakres stanowisk, schemat organizacyjny, stan osobowy, 

czas pracy), 

b) finanse, dochody, wydatki:  

- dochody z mandatów za 2010, 2011, 2012 i I półrocze 2013 r., 

- rozliczenie mandatów gotówkowych, 

- rozliczenie mandatów kredytowych, 

- zaległości mandatowe, 
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c) wykorzystanie samochodów służbowych (koszty), 

d) obsługa monitoringu, 

e) telefony służbowe (koszty), 

f) pomieszczenie Straży Miejskiej, 

g) Regulamin Straży Miejskiej nadany uchwałą Rady Miasta Działdowo z dnia 29.12.2011 r. 

h) system kontrolowania jakości i rzetelności pracy Straży Miejskiej przez organ 

założycielski, 

i) wnioski i potrzeby Straży Miejskiej, 

j) wnioski pokontrolne. 

Ad pkt 4 a 

Straż Miejska jest jednostką budżetową finansowaną z budżetu miasta Działdowo, nie jest 

powołana w celu maksymalizacji zysku lecz służy do ochrony i zapewnienia bezpieczeństwa, 

spokoju i czystości w mieście. 

Strażą Miejską kieruje komendant któremu podlegają: 

- strażnik specjalista – 1 osoba, 

- strażnik – 1 osoba, 

- aplikant – 2 osoby, 

- młodszy referent (operator monitoringu) – 1 osoba. 

Łącznie 6 etatów. 

Sporadycznie w wolne soboty i niedziele przeprowadzono patrole w zależności od potrzeb 

(imprezy, uroczystości). 

Zespół skontrolował ewidencję bloczków mandatowych i sposób ich rozliczenia. 

Ad pkt 4 b 

Zespół skontrolował wykonanie budżetu dla wydatków za lata 2010, 2011, 2012 i I półrocze 

2013 r. 

- rok 2010 planowany budżet – 236 633 zł 

wykonano – 220 490,26 zł 

procentowo wykonano – 93,18% (załącznik Nr1) 

- rok 2011 planowany budżet – 271 102 zł 

wykonano – 221 578 zł 

procentowo wykonano – 81,73 % (załącznik Nr 2) 

- rok 2012 planowany budżet – 283 700 zł 

wykonano – 259 163,18 zł 

procentowo wykonano – 93,35% (załącznik Nr 3) 

- I półrocze 2013 – planowany budżet 297664 zł 

wykonano – 137 842,30 

procentowo wykonano – 46,31% (załącznik Nr 4). 
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Zapoznano się i skontrolowano rejestr zgłoszonych i wykonanych interwencji przez Straż 

Miejską . Rejestr zawiera datę oraz dane zgłaszającego zdarzenie, powód wzywania, adres 

interwencji. Zespół skontrolował zasadność wystawionych mandatów, ich ilość oraz wpływy 

do budżetu miasta z tych mandatów.  

Przeprowadzono również analizę wykroczeń w poszczególnych latach (załącznik Nr 5). 

W roku 2010 wystawiono 891 mandatów na kwotę 100 660 zł 

W roku 2011 wystawiono 890 mandatów na kwotę 93 200 zł, w tym 91 400 zł kredytowe 

(załącznik Nr 6) 

W roku 2012 wystawiono 942 mandaty na kwotę 93 585 zł ,w tym 91 110 zł kredytowe 

(załącznik Nr 7). 

I półrocze 2013 wystawiono 295 mandatów na kwotę 31 110 zł, w tym 30 825 zł – 

kredytowe. 

Skontrolowano również zaległości z tytułu wystawionych mandatów w poszczególnych lat. 

Szczegółowe zestawienie zaległości przedstawiono w załączniku Nr 9. 

Ad pkt 4 c 

Na wyposażeniu Straży Miejskiej znajdują się 2 samochody. 

- Hyundai i 30 nr rej. NDZ 50UH 

- Fiat Palio nr rej. NDZ 450 

Zespół skontrolował koszty utrzymania samochodów. 

W roku 2010 koszty utrzymania wyniosły 5 431,32 zł 

W tym na paliwo wydano 3 194,66 zł (załącznik Nr 10) 

W roku 2011 koszty utrzymania wyniosły 4 820,49 zł, w tym na paliwo wydano 2680,16 zł 

(załącznik Nr 11) 

W roku 2012 koszty utrzymania wyniosły 5 272,12 zł, w tym na paliwo wydano 3 180,14 zł 

(załącznik Nr 12) 

W I półroczu 2013 koszty   utrzymania    wyniosły   1 373,07 zł,   w  tym  na paliwo wydano 

1 328,06 zł (załącznik Nr 13) 

Skontrolowano również książkę przebiegu pojazdów. 

Ad pkt 4 d 

Przeprowadzono kontrolę monitoringu Straży Miejskiej na terenie miasta Działdowo. 

Obecnie na terenie miasta jest zainstalowanych 12 kamer. Od jesieni tego roku przybyło ich 5 

sztuk. Nowe kamery zostały zainstalowane: jedna na Pl. Marszałka Józefa Piłsudskiego, a 

pozostałe cztery w parku im.Jana Pawła II. Pozostałe siedem kamer rozmieszczone są na 

ulicach: Świerkowej, Leśnej, Wł. Jagiełły, Polnej (przy szkole), Sportowej, PL. 1-go Maja 

oraz przy Skateparku. W Straży Miejskiej znajduje się podgląd kamer monitoringu i jest 

wykorzystany do realizacji zadań związanych z ochroną spokoju, porządku w miejscach  
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publicznych. Stwierdzono jednak niewystarczającą ostrość obrazu monitora. Obsługą 

monitoringu zajmuje się jedna osoba (pracownik administracyjny) w godzinach pracy urzędu. 

Obraz kamer zapisywany jest całodobowo. 

Ad pkt 4 e 

Zespół   przeprowadził    analizę   kosztów    wykorzystania   telefonów służbowych. Każdy 

ze strażników wyposażony jest w radiotelefon, natomiast dwóch strażników posiada telefony 

komórkowe. Ponadto w pomieszczeniu komendanta znajduje się telefon stacjonarny. 

Abonament jednej komórki wynosi 49,20 zł. 

Koszt usług telefonicznych na poszczególne lata jest następujący: 

rok 2010 – 1 219,33 zł 

rok 2011 – 1 324,95 zł 

rok 2012 – 1 158,25 zł 

- I półrocze 2013 - 298,23 zł (załącznik Nr 14). 

Ad pkt 4 f 

Zespół przeprowadził kontrolę pomieszczeń i warunków pracy Straży Miejskiej. 

Pomieszczenia Straży   Miejskiej   od    sierpnia 2011 r. są   tymczasowe. Ze względu na to, 

że strażnikami miejskimi są również kobiety niezbędna jest szatnia damska, której nie ma. 

Siedziba Straży Miejskiej nie posiada pomieszczenia na dostęp do systemu Centralnej 

Ewidencji Pojazdów i Kierowców (CEPiK). Wprowadzenie tego systemu w znacznym 

stopniu usprawniłoby pracę Straży Miejskiej. Również wskazane byłoby osobne 

pomieszczenie do obsługi monitoringu miejskiego. 

Ad pkt 4 g 

Skontrolowano stosowanie regulaminu Straży Miejskiej oraz jego przestrzeganie podczas 

wykonywania obowiązków służbowych. Wszyscy pracownicy Straży Miejskiej odbyli 

stosowne przeszkolenia niezbędne do wykonywania swoich obowiązków. Strażnicy posiadają 

wszelkie upoważnienia wymagane przepisami (Załącznik Nr 15). 

Ad pkt 4 h 

Z    upoważnienia     Wojewody    przeprowadzono   kontrolę przez Wydział Bezpieczeństwa 

i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie w zakresie: 

- wykonywania uprawnień o których mowa w art. 12 ustawy o strażach gminnych z dnia 

29.08.1997r.,  

- użycia broni palnej bojowej oraz środków przymusu bezpośredniego, 

- ewidencji o której mowa w art. 9a ust. 1 w/w ustawy. 

W wyniku przeprowadzonej kontroli, kontrolujący ocenił zakres kontroli pozytywnie. 
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Ad pkt 4 i 

Zespół przyjął wnioski i potrzeby Straży Miejskiej: 

- zmianę siedziby Straży Miejskiej na bardziej przyjazną społeczeństwu (bliżej centrum), 

- potrzeba pomieszczenia na CEPiK, 

- potrzeba szatni damskiej. 

Wnioski pokontrolne i ocena kontroli : 

1. Zespół nie wnosi uwag do wydatków finansowych oraz prowadzenia ksiąg i rejestrów. 

2. Ze względu   na   ciasnotę w    pomieszczeniach   Straży    Miejskiej   Zespół     wnioskuje 

o przeniesienie siedziby bliżej centrum oraz zwiększenie metrażu. 

3. Rozważyć zwiększenie wspólnych patroli z policją w dniach piątek, sobota w godzinach 

późno wieczornych. 

4. Rozważyć przesunięcie godzin pracy Straży Miejskiej z godz. 7'30 – 15'30 na np. 10'00 – 

18'00 lub ewentualnie jeden lub dwa dni w tygodniu. 

5. Zespół   wnioskuje  o zastąpienie strażników opiekujących się dziećmi idącymi do szkoły 

na przejściach przez jezdnię, osobami pozyskanymi z Urzędu Pracy. Strażnicy Ci zostaliby 

przesunięci do patrolowania i pilnowania porządku na ulicach. 

6.Na stronie internetowej Straży Miejskiej podać aktualny adres siedziby. Obecnie widnieje 

na niej adres Plac Mickiewicza. 

Na tym kontrolę zakończono. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dodam jeszcze, że protokół kontroli zostanie także przekazany Przewodniczącym Klubów 

Radnych i ze względu na wniosek mieszkańców Osiedla nr 2 także dla Przewodniczącego 

Zarządu  tego osiedla. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

W tym protokole  padło stwierdzenie, które  na pewno ucieszy mieszkańców. Chciałem się 

zapytać czy faktycznie  tak jest,   czy to  nie jest  błąd : Rozumiem, że monitoring jest przez 

24 godziny  rejestrowany ? Bo wiem, że kiedyś był problem.  Jest z wszystkich kamer 

rejestrowany – tak ?  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Tak  

 

Pan MROWIŃSKI :  

Panie Burmistrzu, chciałem podziękować w imieniu mieszkańców, bo swego czasu to był 

poważny problem i cieszę się, że  się zmieniło w tej kwestii. Dziękuję.  
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Co prawda kamery pod nieobecność strażników są ustawione na stałe na określone punkty. 

One  nie pracują, ale rejestrują  te miejsca,  na które są ustawione.  

 

Pan  Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

A pan Przewodniczący zespołu kontrolnego potwierdza?   

  

Radny pan Jan BERDA :  

Tak.  

 

Ad pkt 9 

 

        Interpelacje i zapytania :  

                       

 

Radny pan Jan BEDRA: 

Ja mam dwa pytania do pani naczelnik Wydziału Oświaty.  

        W  ostatnim  czasie   w   mediach  ogólnopolskich    pojawiało   się duże   zamieszanie 

na     temat  zajęć dodatkowych w przedszkolach i w związku z tym mam pytanie;   Jak   

wygląda   sytuacja     w  Działdowie,  czy     tych  zajęć   dodatkowych   ubyło,   czy zostały 

na dotychczasowym poziomie? 

        Drugie  pytanie:    Przestudiowałem   sprawozdanie z    polityki  oświaty  samorządowej 

i zaniepokoiło mnie to,  dlaczego szkoły maja różną  dotację  miasta   do   subwencji   

państwowej.   Na  przykład Gimnazjum nr 1 ma mniejszą ilość uczniów niż Gimnazjum nr 2, 

a   ma większą dotację. Jeszcze większa dysproporcja jest w przy Szkole Podstawowej nr  3. 

        Uczestniczyłem ostatnio na trzech zebraniach osiedlowych. W zebraniu osiedla nr 3 

mieszkańcy zwracali uwagę, że Straży Miejskiej nie widać w miejscach newralgicznych, 

gdzie się  skupiają  ludzie pijący alkohol - taki element po prostu. Przedstawiciel Straży 

Miejskiej odpowiedział, że ze względu na stan osobowy niewystarczający, te rzeczy mają 

miejsce. I w tym momencie  chcę wrócić jeszcze   do protokołu kontroli. Czy nie lepiej 

byłoby zastąpić strażników pilnujących    dzieci,     bezrobotnymi   z Urzędu Pracy?       

Automatycznie  by się zwiększyła ilość  patroli,  a dzieci miałyby również bezpieczeństwo.  

Oczywiście, ten temat   poruszany  był   przez  mieszkańców  nie  tylko   na   osiedlu nr 3, ale 

i na innych.   

I  na koniec jeden  mały postulat : Mieszkańcy osiedla nr 3 zwracali uwagę -  temat już był 

kiedyś    poruszany -   czy nie  trzeba    byłoby   przenieść   przejścia  dla  pieszych  na    ulicy  

Księżodworskiej  o   kilkanaście   metrów   w   kierunku Księżego Dworu?  Obecnie  dzieci   
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 przechodzą    przez     dwie   ulice,     tj.     Księżodworską,    i      Krasickiego.    Przesunięcie 

o kilkanaście metrów byłoby bezpieczniejsze, ponieważ przechodziłyby tylko przez jedną 

jezdnię. Rozmawiałem z panem Starostą na ten temat  i   jest sprawa do ogarnięcia, tylko 

miasto musiałoby złożyć taki wniosek do Starostwa i będzie wtedy analizowany.   

        Grupa    młodzieży   studiującej   w   Gdańsku   zwróciła    się    do    mnie w takiej 

sprawie. Otóż,    pociąg do Gdańska z godziny 16:00 został przeniesiony na godzinę 19:00. 

Studenci proszą, żeby miasto wpłynęło   na   PKP,  aby    pociąg  o 16'00 został przywrócony. 

Ponieważ wyjeżdżając z Działdowa o godzinie 19:00  są dopiero o północy w Gdańsku. 

Dziękuję bardzo. 

 

Radna pani  Renata WASZCZAK: 

Panie Burmistrzu,   mam    do pana   pytanie  w   sprawie kolei  dojazdowych do Działdowa 

na odcinku Warszawa-Działdowo, Działdowo-Warszawa. 

Było  wystosowane pismo do pana, panie Burmistrzu, pan  skierował je  do Zarządu 

Województwa Mazowieckiego i dostaliśmy odpowiedź. W  tej odpowiedzi jest takie fajne 

zdanie : „Przedstawiciele Urzędu Marszałkowskiego Województwa   Mazowieckiego   gotowi 

są   podjąć   delegację władz   miasta    Działdowa na spotkaniu roboczym,  zorganizowanym 

w Warszawie, na którym  zostaną rozwiane wszelkie wątpliwości dotyczące organizacji 

publicznego, kolejowego transportu zbiorowego”. A mieszkańcy  dalej mi zgłaszają ten 

problem, ponieważ zbliża   się czas   wprowadzenia  nowego rozkładu  jazdy i obawiają się, 

że będą mieć problem z dojazdem do pracy,  i są ciekawi - jak daleko są prace posunięte?  

Czy ta delegacja była podjęta w Warszawie, i jak to wygląda?  Dziękuję.   

 

Radny pan  Zenon GAJEWSKI : 

Panie Burmistrzu! 

        Pierwsze pytanie :  Kiedy  zostanie przesunięty znak na ulicy Wyszyńskiego?   Zna pan 

tę sprawę, bo  to było już panu zgłaszane na zebraniu osiedlowym.  

        Drugie pytanie: Czy  jest prowadzony rejestr umów o wywóz śmieci z placówek 

handlowych, a   jeśli tak  -  czy mógłby być on publikowany? 

         Pytanie  trzecie :  Czy   można  wcześniej   publikować  projekty   nowych stawek opłat 

i podatków, żeby mieszkańcy  mogli się w jakiejś mierze do tego ustosunkować? 

        Pytanie czwarte:  Kiedyś - w ramach zamiany -  udostępnialiśmy Urzędowi Skarbowemu 

działkę, na której  mieli budować nową siedzibę. Jak wygląda teraz ta sytuacja, czy będą się 

rozbudowywać, czy nie?  

        Dalej : Na  jednej z poprzednich sesji pani radna Milewska pytała o obiekt wodny, 

zwany Aquaparkiem. Ustaliliście -   taka jest pańska odpowiedź -  że do 30 września będą 

uzgodnione wszelkie sprawy dotyczące procedur i projektów. Czy to już jest rozwiązane ?   
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        Jeszcze jest jedno pytanie, tylko   na to pytanie,   myślę że,   udzieli mi pan odpowiedzi 

po uzyskaniu informacji od naszego  przedstawiciela w „Działdowszczyźnie”, pana Adama 

Stolarskiego.  Chodzi mi  o to, jak wygląda   stawka   opłat  za wywóz śmieci w miejscowości 

Zakrzewo? Tam  jest 3    złote, 8 złotych?    I czy    oni przewożą   to na sortownię i tam jest 

to sortowane, czy od  razu  jest  to  tutaj ? 

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Ja mam dwa zapytania do pana Burmistrza. 

        Sprawa pierwsza dotyczy ulicy Wolności, ale tej części przy zamku. Mieszkańcy 

poprosili o zapytanie się pana Burmistrza o możliwość wprowadzenia ograniczenia 

zatrzymywania i postoju pojazdów na tej ulicy przez użytkowników samochodów spoza 

mieszkańców tej ulicy. Uzasadniają to w ten sposób, że funkcjonowanie  strefy płatnego 

parkowania w sąsiedztwie z tą ulicą spowodowało, że inne samochody - parkujące na tej ulicy 

- blokują i uniemożliwiają   funkcjonalność   tej ulicy. Jest  problem  z   dojazdem do posesji, 

dowóz  na przykład węgla, pogotowia ratunkowego i innych służb publicznych. Wzorem tego 

wniosku dla   mieszkańców  jest  ulica   Piwna,   gdzie  znak drogowy   zakaz zatrzymywania 

i postoju usprawnił funkcjonowanie mieszkańców tej ulicy.  Oczywiście,  znak    tam    

postawiony    nie    dotyczy   mieszkańców   tej   ulicy. W związku z powyższym mieszkańcy 

pytają : Czy    byłaby   możliwość, jak na Piwnej,  wprowadzenia    podobnego rozwiązania 

na ulicy Wolności, w części przy zamku?  

        Sprawa druga dotyczy selektywnej zbiórki odpadów komunalnych, a konkretnie popiołu. 

§ 8 regulaminu, przyjętego uchwałą, stanowi że popiół może być zbierany w worki czarne. 

Punkt drugi  stanowi o tym, że mogą być to też  pojemniki   stalowe o pojemności 110, 1100. 

I   do tego czasu to funkcjonowało, natomiast od pewnego momentu wykonawca zobowiązał 

mieszkańców do pojemników. Pytanie  :  Na jakiej podstawie wykonawca omija przyjęty 

regulamin. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Leszek GOŁĘBIEWSKI :  

Ja   bardzo   króciutkie   pytanie w imieniu mieszkańców ulicy   Modrzewiowej :  Pytano 

mnie, kiedy ta ulica będzie utwardzana?  Jeżeli pan Burmistrz mógłby podać  termin. 

Dziękuję. 

 

Radna pani Wanda  MILEWSKA : 

Panie Burmistrzu,   ja   mam    pytanie   w   imieniu   pacjentów  przychodni na Norwida : 

Czy nie można byłoby w ramach chociaż bieżącego remontu przełożyć chodnik przy 

przychodni, bo   tam -  sama   byłam świadkiem, jak dwa dni temu przewróciła się staruszka. 

Po   prostu   ten  chodnik  nie   nadaje   się w obecnym  stanie   do    bieżącego   użytkowania 
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i należałoby chociaż, chociaż - powtarzam - przełożyć. Ja rozumiem, że nie ma środków, 

ale trzeba  coś zrobić w ramach bieżącego remontu. Dziękuję bardzo. 

 

Radny  pan Marek DWÓRZNIK :  

Panie Burmistrzu, duża liczba mieszkańców naszego miasta prosi, aby w ogrodzeniu parku- 

które się teraz wykonuje - pozostawić przejście dla mieszkańców zaraz na początku tego 

ogrodzenia, to jest wzdłuż ogrodzenia z panem Pszennym, gdyż duża liczba mieszkańców 

korzysta z tego przejścia. 

 

Radny pan  Mieczysław FAFIŃSKI : 

Ja również, panie Burmistrzu, odnośnie PKP. Jest  taka prośba,  aby pan Burmistrz zwrócił się 

do PKP  w sprawie  przejścia podziemnego na perony, na naszym dworcu. Tam młodzież 

nasza działdowska gromadzi się i  często załatwia potrzeby  fizjologiczne. Mieszkańcy skarżą 

się, że  ładny dworzec,   ładne   przejścia, ładne  perony,  a  tak  niechlubne   pozostawiają 

nam ci młodzi mieszkańcy  świadectwo. W związku z tym proszą, aby władze miasta 

wystosowały jakiś apel  do władz PKP o zainstalowanie monitoringu  w tym przejściu 

podziemnym, by uniknąć tego rodzaju spraw. Dziękuję. 

 

Radny pan  Edward RADOMSKI : 

Panie Przewodniczący, ja mam pytanie do pana Burmistrza. 

Panie Burmistrzu,  czy nie uważa   pan za   stosowane,  aby w  nowym sezonie turystycznym 

-  na bazie Interaktywnego Muzeum Państwa  Krzyżackiego, w porozumieniu ze Starostą 

Działdowskim -  stworzyć    filię   punktu informacji     turystycznej?  Muzeum bowiem  jest 

to obiekt, który   ma w   tej   chwili pierwszą rangę jeśli chodzi o turystów.  I jeśliby doszło 

do porozumienia to turyści,   którzy   tu  przyjeżdżają w sezonie,  w pierwszym podejściu już 

z tymi materiałami mogliby się zapoznać. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Sławomir HOFFER - Wiceprzewodniczący Rady :  

Ja do pana Burmistrza. 

        Pierwsza sprawa :  Za rok zbliżają się wybory i według nowej  zasady zmieniliśmy 

okręgi wyborcze, a osiedla pozostały w starej strukturze. Czyli terytoria osiedli nie pokrywają 

się z okręgami. Pewnie to byłaby praca dla pana Sekretarza, ale, myślę że, trzeba by się już 

tym zająć, bo niedużo czasu zostało. 

        Sprawa druga : Wczoraj na  Komisji   dowiedzieliśmy   się, że pan Burmistrz 

wnioskował o zdjęcie  zabytku   ściany przy wiadukcie. Jaka jest szansa rozbiórki tej ściany, 

bo to może spowodować przesunięcie oddania wiaduktu? 

        Trzecia sprawa : Otrzymaliśmy wcześniej z Wojewódzkiego Zarządu Dróg pismo 

informujące, że w tym roku na pewno zostanie skrzyżowanie ze światłami wyremontowane.  
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Teraz otrzymaliśmy  do wiadomości, że Wojewódzki Zarząd wykonał małą wymianę asfaltu, 

natomiast garby  pozostały. I   pisma, które otrzymaliśmy teraz stwierdzają, że będą to robić 

w przyszłym roku. Odcinek ten - z kolei z innego pisma z Wojewódzkiego Zarządu Dróg 

wynika, że - nie będzie remontowany w ramach remontu drogi Działdowo-Nidzica. Więc,  

jeżeli by pan Burmistrz jakieś pełnomocnictwo udzielił, to  jestem gotów z kolegą Umińskim 

pojechać i spróbować, bo  tam   naprawdę    wystarczy  sfrezować chociażby to skrzyżowanie 

i już by poprawiło. Zostawienie tego na zimę,  będzie  stanowiło kłopot to dla mieszkańców. 

        I czwarta sprawa :  Z  gazety   się    dowiedziałem,   że    pan Burmistrz ogłosił konkurs 

na hymn miasta, i tam jest mowa,  że powołał komisję konkursową. No   tak gazeta podawała. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta : 

Powołam komisję konkursową, kiedy już wpłyną zgłoszenia. Nie chcę bowiem  ograniczać 

dla nikogo możliwości uczestnictwa w konkursie.   

 

Pan  HOFFER : 

To jeszcze   lepiej, bo    trochę   mi    się    przykro zrobiło, że pan   Burmistrz pominął    Radę 

i Komisję, której jestem przewodniczącym w uczestnictwie w tej sprawie. Więc chciałbym, 

żeby uwzględnić to. Dziękuję. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Panie Burmistrzu, ja chciałem troszeczkę pociągnąć wątek basenu. Przesłuchałem pana  

wypowiedź z ostatniej sesji. Ja pozwolę sobie ją zacytować : „Po pewnej walce, którą 

musieliśmy przeprowadzić z wykonawcą,  doszliśmy do pewnych ustaleń, myśli, które 

zostały przełożone na papier i uzyskaliśmy akceptację instytucji zarządzającej odnośnie tych 

ustaleń projektowych”.  Ja   chciałbym,   żeby    pan   Burmistrz    rozwinął o co tu chodzi ? 

Bo  rozumiem, że doszło do jakiegoś sporu między wykonawcą a inwestorem, i chciałbym 

zobaczyć ten  papier, na który te   myśli   zostały   przelane.    

        Również,   panie      Burmistrzu,    w     międzyczasie     pozwoliłem   sobie     poczytać 

w Internecie na    temat firmy, która wygrała  przetarg, i która ma budować Centrum Wodne 

w Działdowie i pozwolę państwu sobie zacytować dwa  artykuły,  które pojawiły się w prasie 

ogólnopolskiej.   

Pierwszy, proszę państwa : „Ratusz wypowiedział umowę dotychczasowemu wykonawcy 

Parku Wodnemu  firmie Kornas, wypłacając jej około 800 tysięcy złotych.  Wykonawca nie 

zamierza jednak schodzić z placu budowy. Bezpośrednią przyczyną odstąpienia było 

zaniechanie przez Kornas na okres dłuższy niż 20 dni prac na placu budowy. Nie możemy 

tolerować sytuacji, że wykonawca przez tak długi czas nic nie robi. Do  tego  doszło  wadliwe,  
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zdaniem inwestora, wykonanie części robót, a konkretnie brak zabezpieczenia przed 

rozluźnianiem podłoża wykopu. Zniszczenie istniejącego podłoża zaprojektowanego parkingu. 

Złe zabezpieczenie chudego betonu, wylanego pod płytę fundamentową, co spowodowało jego 

przemarznięcie. Brak  odtworzenia terenów zielonych”.  I tutaj jeszcze dalej można 

wymieniać.  

I, proszę państwa, najświeższa informacja z 23 września 2013 roku: „Modernizacja kąpieliska 

Arkonka w Szczecinie to kolejna pechowa inwestycja. Nie dość, że opóźnienie w oddaniu 

wyremontowanego obiektu sięga już 10 miesięcy, to jeszcze wykonawca oficjalnie 

poinformował,   że   schodzi z    placu budowy i nie zamierza dokończyć  inwestycji z  uwagi 

na brak możliwości dalszej realizacji  inwestycji pod nazwą przebudowa kąpieliska Arkonka 

w Szczecinie dla potrzeb sportu i rekreacji. Grupa Kornas informuje, że dnia 24 września 

2013 roku konsorcjum w   składzie   Kornas 1, Kornas 2 oraz Blue   Point zmuszone zostało 

do jednostronnego odstąpienia od umowy z dniem 31 sierpnia”.   

        I teraz, proszę państwa, pierwotnie kąpielisko miało być oddane w listopadzie 2012 roku, 

termin został przesunięty na kwiecień 2013 roku rzekomo z powodu opadów deszczu jesienią 

i zimą itd.  I teraz,  proszę państwa, na  poprzedniej   sesji  poprosiłem  o  harmonogram. 

Panie Burmistrzu, na koniec września miały być wykonane następujące prace:  Przede 

wszystkim miał być złożony projekt budowlany oraz miała być zrobiona niwelacja terenu, 

wycinka drzew i krzewów oraz przygotowanie terenu pod budowę. W październiku miały 

ruszyć następujące prace: rozbiórki i wyburzenia i tutaj przyznam, że ruszyły  - tam koparki 

widziałem. Natomiast miały też ruszyć roboty budowlane, roboty ziemne pod budowę basenu, 

i roboty budowlane, roboty ziemne pod budowę szatni jeśli dobrze czytam. Nie trzeba być 

fachowcem,   żeby   zauważyć, że    nie    są    dotrzymywane    terminy   przez  tę firmę. 

Więc  ja chciałem   się zapytać oficjalnie : Czy  pan   przewiduje    tutaj   taki    scenariusz, 

jaki był w Koszalinie, czy w Szczecinie? Czy naprawdę nie mamy  żadnych możliwości 

prawnych, żeby tę firmę zmusić do tego, aby   ona zgodnie z harmonogramem postępowała 

przy budowie Centrum Wodnego, bo terminy są napięte?  

        Drugie, panie Burmistrzu, pytanie dotyczy obiektu, którego jest pan właścicielem. 

Chciałbym uciąć pewne    spekulacje, ponieważ    przyszli    do mnie mieszkańcy ze zdjęciem 

i chodzi o remont, jaki był przeprowadzony na ulicy Pocztowej - remont  dachu.   Prosili 

mnie, żebym zapytał pana, czy   pan   miał  zgodę Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków 

na zdjęcie przykrycia tego dachu łupkiem i przykrycia go ponownie papą? Dziękuję. 

 

        Po czym nastąpiła  dwudziestominutowa przerwa w obradach.  
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Ad pkt 10 

 

        Pani Łucja JAROSZEWSKA - Inspektor w Wydziale BiF przedłożyła, jednocześnie 

omawiając projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-

Miasto Działdowo na lata 2013-2021. 

 

        Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji. 

 

        Rada podjętą 16 głosami „za”, przy 3 głosach „wstrzymujących się”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXIX/247/13 

 

dokonała zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy-Miasto Działdowo na lata 2013-

2021. 

 

Ad pkt 11 

 

       Bez uwag, 15 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących się” Rada podjęła 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXIX/248/13 

 

w sprawie  zmian w budżecie miasta na rok 2013. 

 

Ad pkt 12 

 

        Pan   Tadeusz   MARCHLEWICZ – Sekretarz    Miasta      omówił   projekt uchwały 

w sprawie udzielenia upoważnienia Dyrektorowi    Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

do wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dodatku energetycznego. 

 

        Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji w tym punkcie.  

 

        Rada jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę  Nr XXIX/249/13 

 

którą    upoważniła dyrektora     Miejskiego    Ośrodka    Pomocy Społecznej w Działdowie 

do wydawania decyzji administracyjnych w sprawach dodatku energetycznego, 

przyznawanego w trybie art. 5d ustawy z dnia 10 kwietnia 1997 r. - Prawo energetyczne.  
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Ad pkt 13 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą  Nr XXIX/250/13 

 

Rada   wyraziła zgodę na   nieodpłatne   przejęcie    na  własność Gminy-Miasto Działdowo 

do gminnego zasobu   nieruchomości działki będącej własnością Skarbu Państwa, położonej 

w pasie drogowym ulicy Olsztyńskiej.   

                                        

Ad pkt 14 

 

        Pani Monika SKRZYPEK – Naczelnik Wydziału   PNŚ przedłożyła  projekt uchwały 

w sprawie wydzierżawienie   na okres ośmiu lat w   drodze  przetargu   części   nieruchomości   

niezabudowanej   położonej   przy   ul. Elizy    Orzeszkowej w Działdowie, na cele związane 

z obsługą parkową, czyli  na lokalizację pawilonu gastronomicznego. Wszystkie procedury, 

jakie należało dopełnić, a przede wszystkim uzyskać zgodę Urzędu Marszałka - przekazała -

zostały   dopełnione.  Wartość tej części działki  została oszacowana na kwotę 75 510 złotych. 

Pan   Burmistrz,     w   drodze    zarządzenia,     ustali     %   dzierżawy.   Dzierżawy     takie 

są ustalane  od   3   do  5% ,   czyli     gdyby    przyjęto     było    do przetargu 5% , to   byłaby 

to kwota  3 775, 50 złotych plus VAT. Dziękuję bardzo.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Szanowni państwo! 

Wydaje mi  się, że  powinniśmy  mieć  wpływ  duży  na  to, jak będzie wyglądał  obiekt, 

który  powstanie,  pomimo  tego,  że   będzie  to     obiekt   tymczasowy, prawda? Ponieważ 

to jest dzierżawa na osiem lat to źle by się stało, gdyby ten obiekt zeszpecił ten park, prawda? 

Gdyby to był taki, nie wiem, kontener kwadratowy, no raczej nie przyniosło  by to estetyce 

miasta jakiegoś pozytywnego wizerunku. Dlatego  czy możemy – nie wiem – w jakiś sposób 

obwarować w umowie, że będzie ten projekt konsultowany z Urzędem Miasta? Dziękuję.  

 

Pani SKRZYPEK - Naczelnik Wydziału   PNŚ : 

W umowie na pewno będzie zapisane, że projekt ma być uzgodniony, zaakceptowany przez 

tutejszy Urząd.  Może   być  też przedstawiony na Komisji Gospodarki do akceptacji. Także 

na pewno potencjalnego nabywcę zobowiążemy do tego, żeby nie był to obiekt, który 

szpeciłby ten   park.    Pan, który   składał   te  wnioski przedkładał nawet jakieś fotografie. 

On pokazywał, że w Mławie też posiada w parku  swój pawilon. Na pewno  będziemy starali 

się dopilnować tej sprawy i ewentualnie poinformować    Komisję. A    jeżeli sobie państwo 

życzycie zasięgnięcia opinii – tak? Dziękuję.  
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        Rada jednomyślnie,  tj. 20 głosami „za” podjęła 

 

                                       U c h w a ł ę    Nr XXIX/251/13 

 

w sprawie wydzierżawienie   na okres ośmiu lat w   drodze  przetargu   części   nieruchomości   

niezabudowanej   położonej   przy   ul. Elizy    Orzeszkowej w Działdowie. 

      

Ad pkt 15 

 

        Podjętą 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 

                                       U c h w a ł ą    Nr XXIX/252/13 

 

Rada uchwaliła „Program ochrony środowiska dla Gminy-Miasto Działdowo”.  

 

                                        

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Panie Przewodniczący, ponieważ przed punktem podjęcie uchwały w sprawie określenia 

wysokości  stawek podatku od nieruchomości chciałem skorzystać z rzutnika i z laptopa – czy 

można zrobić minutową przerwę, żeby to uruchomić ?  

 

        Przewodniczący wyraził zgodę, ale przerwa okazała się niepotrzebna.   

 

        Przed przystąpieniem  do procedowania projektu uchwały w sprawie wysokości stawek  

podatku od   nieruchomości     Przewodniczący   Rady poprosił   o przedstawienie informacji 

w sprawie podatku leśnego. 

 

Pani Anna WILAMOWSKA  - kierownik Referatu Podatków :  

Panie Przewodniczący! Szanowni państwo! 

Według komunikatu prezesa Głównego Urzędu Statystycznego średnia cena skupu drewna - 

obliczania według średniej ceny drewna uzyskiwanej przez nadleśnictwa za pierwsze trzy 

kwartały 2013 roku będąca podstawą do ustalenia podatku leśnego na rok 2014 -  wynosiła 

171,05 zł za 1 m
3 

drewna i wynosi 91,7 6%  w stosunku do roku poprzedniego. Stawka 

podatku leśnego na rok 2014 będzie wynosiła 37,63 zł. Plan  na 2014 to około 2 tysięcy 

złotych. Dziękuję bardzo.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI – Przewodniczący Rady :  

Jak państwo widzą, Burmistrz nie przedkłada projektu uchwały w tej sprawie,  więc 

proponuje nie obniżanie tego  podatku. 
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Ad pkt 16 

 

        Podjęcie      uchwały        w     sprawie        określenia      wysokości      stawek      

podatku od nieruchomości : 

 

Pani Anna WILAMOWSKA - kierownik Referatu Podatków : 

Panie Przewodniczący! Szanowni państwo!  

Przedłożyliśmy państwu projekt uchwały w sprawie  stawek      podatku od nieruchomości. 

Pozytywną opinię na Komisji uzyskała wersja druga, w której stawki wynosiłyby :  

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i   budynków   - 0,84 zł od 1 m
2 

 powierzchni, 

 

b) pod   jeziorami,   zajętych  na  zbiorniki  wodne,  retencyjne  lub  elektrowni   wodnych 

4,56 zł  od 1 ha    powierzchni;  

 

c) pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizację     pożytku publicznego  - 0,35 zł  od 1 m
2 

 powierzchni. 

2) od budynków lub ich części:  

 

a) mieszkalnych  - 0,67 zł od 1 m
2 

powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 21,30 zł od 1 m
2
 
 

powierzchni użytkowej, 

 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym -  10,44 zł od  1 m
2 

powierzchni użytkowej,  

 

d) związanych  z   prowadzeniem   działalności gospodarczej w zakresie udzielenia świadczeń 

zdrowotnych,  zajętych    przez  podmioty udzielające tych   świadczeń  - 4,32zł  od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej,   

 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego  - 5,88 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

 

4) od budowli  - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3 – 7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

Uzyskalibyśmy wzrost dochodu o 3%. Dziękuję. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Proszę państwa, jak zauważyliście, ja proponowałem wersję trzecią, ale wycofuję się z tej 

propozycji  szanując zarówno zdanie  Komisji, jak i Klubu Radnych. W  związku z tym, panie 

Przewodniczący, w projekcie uchwały w sprawie określenia      wysokości      stawek      

podatku od nieruchomości optuję za wersją II. Dziękuję. 
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Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Otwieram dyskusję. Jako pierwszy zgłasza się pan radny, Grzegorz Mrowiński.  Proszę 

bardzo.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI: 

Szanowni państwo, Wysoka Rado, 

Chciałem państwa przekonać do tego, żeby jednak tych podatków nie podnosić w tym roku. 

Jak wczoraj mówiłam, postarałem się przygotować i dzisiaj przedstawić  kilka argumentów, 

za pomocą których będę chciał pokazać państwu, jaki wpływ może mieć dla naszej gminy 

ciągłe podnoszenie podatków w momencie  kryzysu gospodarczego.  

Chciałbym, żeby ta dyskusja była bez emocji, bo   być może wczoraj jakieś emocje z mojej 

strony się pojawiły, więc dzisiaj ja przedstawię te argumenty, natomiast państwu jako radnym 

zostawiam decyzję, którą państwo będą - zgodnie z własnym sumieniem - podejmować.  

        Proszę państwa, zadajmy sobie takie pytanie : Jakie byłyby wpływy podatku, gdybyśmy 

stawkę podnieśli maksymalnie i wynosiłaby ona  100%, jeśli mówimy o procentowej? -

Okazuje się, że te  wpływy byłyby zerowe,   dlatego  że    nikomu   z mieszkańców nie 

chciałoby  się pracować i przekazywać wszystkich swoich dochodów dla samorządu, czy dla 

państwa. Bardzo pięknie to obrazuje, proszę państwa,  tak zwana krzywa Laffera. I   ja teraz 

państwu pokażę na podstawie jednego działdowskiego podatku, jak można zniszczyć 

przedsiębiorczość.  

Proszę państwa, tu jest rzut, to jest krzywa  Laffera, która została przeze mnie troszeczkę 

przerobiona. Ja państwu teraz szybciutko omówię. Proszę państwa, na osi „x” mamy   stawkę 

podatku - z tym że ona została na potrzeby tej prezentacji przerobiona - do tej stawki podatku 

dochodzą kwoty  i inne koszty, które ponosi przedsiębiorca. Natomiast na osi „y” mamy 

dochód gminy. Jeżeli, proszę   państwa, w   punkcie   wyjścia  tej czerwonej linii założymy, 

że stawka podatku wynosi   0%    to  wpływy   do  budżetu  miasta  będą   również  wynosiły 

0 złotych.  Jeżeli  stawkę   będziemy   podnosić   to,  oczywiście, będą   rosły     wpływy, ale 

w pewnym momencie następuje tzw. maksymalizacja wpływów z tytułu podatku.  Jeżeli - 

powiem tutaj kolokwialnie -   przegniemy i    ten   podatek   będzie  za  duży,  to   zaczną nam 

te wpływy do budżetu spadać. Proszę państwa, klasyczny, podręcznikowy przykład to była 

akcyza na alkohol w Polsce. Była ona systematycznie podnoszona  i  okazuje się, że w tym 

momencie spadała legalna sprzedaż alkoholu i spadały wpływy do budżetu.  

I, proszę państwa, kiedy ja wczoraj siedziałem to okazuje się, że bardzo pięknie ta krzywa 

Laffera wpisuje się w naszą opłatę targową.  

Proszę państwa,   zacznijmy   od   roku 2008  : Stawka  wynosiła 19%, bazar  funkcjonował 

tu, gdzie dzisiaj jest parking, czyli na placu Józefa Piłsudskiego.  
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Proszę państwa, w 2009 roku   stawka   została   podniesiona   do 21 złotych za stanowisko, 

bo mówimy tylko o wybranej stawce za stanowisko osiemnastometrowe . 

 

Pan Marian  ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Przepraszam,  panie radny, jeśli można. Mylimy chyba rzeczy. W   tej     chwili rozmawiamy 

o   stawkach podatku od nieruchomości. 

  

Pan MROWIŃSKI : 

Tak. Ale, panie Przewodniczący, pan chce mi przerwać?   

 

Pan ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Ja chciałbym pana prosić tylko o odnoszenie się do tego punktu, który realizujemy. Mówimy 

o podatkach od nieruchomości.   

 

Pan MROWIŃSKI: 

Ale    na   przykładzie chcę   pokazać, do    czego    doprowadzi    podnoszenie     podatków 

od nieruchomości. Ono doprowadzi do spadku dochodów gminy. 

 

Pan ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dobrze. Tylko   prosiłbym jednak o odnoszenie się do tego punktu merytorycznie.  

 

Radny pan MROWIŃSKI: 

Czy mogę kontynuować, panie Przewodniczący?  

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady : 

Proszę. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI: 

Dziękuję  panu uprzejmie. 

Proszę państwa, w 2009 - tak jak mówię - ta stawka 21 złotych była do zaakceptowania. 

Wpływy z   tego  tytułu wynosiły  314 000 złotych. W 2010 roku te wpływy rosły, bo  to była 

dalej stawka 21 złotych i wynosiły 375 000 i w tym momencie nastąpiło przegięcie   na naszej 

krzywej, czyli maksymalizacja podatków. Dlaczego tak się stało, pomimo tego, że stawki nie 

podnosiliśmy  i ona dalej wynosi 21 złotych?  Bazar został przeniesiony i doszły dodatkowe 

opłaty, które   muszą ponosić przedsiębiorcy ; to jest rezerwacja, to jest stoisko, to jest opłata 

dla Działdowskiej Agencji Rozwoju. Proszę państwa, co się dalej działo?  Już mówię 2011 – 

225 000, spadek dochodów do budżetu miasta. 2012 rok 181 500 złotych. 2013 rok właśnie 

zmieniliśmy uchwałę budżetową i planujemy, że będzie to tylko  160 000 złotych. 
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      I, proszę państwa, ta krzywa również działa przy innych podatkach i dlatego zastanówmy 

się dzisiaj  : Czy    podnosząc   podatki    osiągniemy    punkt  krytyczny?    Czy    może    już 

go osiągnęliśmy i te podnoszenie podatków tak naprawdę nie będzie się wiązało ze wzrostem 

przychodów. Żeby sobie na to odpowiedzieć i zanim, proszę państwa, zagłosujemy -  ja kilka 

danych państwu powiem.  

        Pierwsze dane    dotyczą  bezrobocia.   Z   trzech  lat   państwu   podam   odnosząc  się 

do września, bo ostatnie   dane mamy z września 2013 roku.  

Proszę państwa,   w 2011 roku na koniec września bezrobocie wynosiło 1 363 bezrobotnych 

zarejestrowanych  w   gminie Działdowo. Rok później, koniec września 2012 rok było  to już 

1 436 bezrobotnych, czyli mamy wzrost o 73. Na koniec września 2013 roku mamy 1 607 

bezrobotnych    zarejestrowanych,  mamy    przyrost   w   stosunku  do   poprzedniego    roku 

o 171 bezrobotnych. Jest to bez wątpienia oznaka, że mamy kryzys gospodarczy. 

        Proszę państwa, kolejny wskaźnik – potencjał osobowy. Okazuje się, że w naszej gminie 

mamy zameldowanych 21 644 mieszkańców. Okazuje się, że jest to fikcja. Kiedy złożono 

deklaracje śmieciowe to, proszę państwa, z tych deklaracji wychodzi, że w naszej gminie 

mieszka tylko 18 334 osób.  Ja rozumiem, że w tej brakującej liczbie 3 340  są „ukryci 

mieszkańcy”, ale też państwo wiedzą, że część mieszkańców mieszka w Warszawie, a jest 

zameldowana w Działdowie, chociażby dlatego, że tutaj się płaci niższe OC. Część wyjechała 

na emigrację zarobkową, bo zmusiła ich do tego sytuacja gospodarcza.  

        Kolejne, proszę państwa, wskaźniki – przychody z tytułu podatku od towarów i usług, 

czyli   tzw.   przychody   VAT.   Jest   to  bardzo   ważny    wskaźnik, ponieważ    świadczy 

on o potencjale   naszych   mieszkańców.   Jeżeli   mamy   pieniądze – robimy    duże zakupy 

i wtedy te wpływy są bardzo duże. 

Proszę państwa, dane z Urzędu Skarbowego,  żeby państwo mieli świadomość.  

W   2010 roku to było około   29    milionów   za cały rok. W 2011 roku – 33, 2 miliona 

złotych. W 2012 roku następuje minimalny spadek   -  32 miliony dochody z VATu ale, 

proszę państwa, 2013 rok   katastrofa.   Mam  za  wybrane miesiące dane. I, proszę państwa, 

w styczniu 2013 roku przychody z tytułu VATu to było 5,3 miliona, natomiast rok wcześniej 

w styczniu  to było 7,3 miliona. Spadek o 2 miliony.  W lutym spadek o prawie milion itd., 

proszę państwa, mógłbym dalej wymieniać kolejne miesiące, ale pan Przewodniczący mnie 

ogranicza. 

        Proszę państwa, udział   gminy   w   podatku   dochodowym   od osób prawnych, czyli 

CIT.     W 2007 roku   mieszkańcy, tzn. podatnicy   mający  osobowość   prawną,   zapłacili 

do Urzędu Skarbowego 6,2 miliona podatku, natomiast w 2008 roku było już tylko 2,3 

miliona. W  2010 1,5 miliona, w 2012 – 1,3 miliona. Okazuje się, że mamy drastyczny spadek 

z tytułu udziału w podatku dochodowym.  
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Dalej, proszę państwa, udział w podatku dochodowym od osób fizycznych. Dzisiaj  

zmieniliśmy również uchwałę   budżetową.    Okazuje    się, że w tym roku planujemy spadek 

z tego tytułu, ponieważ mieszkańcy płacą niższy  podatek.  

Ściągalność podatków, proszę państwa, kolejny wskaźnik, który pokazuje czy mamy kryzys, 

czy tego kryzysu nie mamy. 

Proszę państwa, za I półrocze 2012 roku procent należnych dochodów, które  nie wpłynęły 

wynosił     4, 81 – była ta zaległość   na  2,9   miliona    złotych. Natomiast, proszę państwa, 

na koniec I półrocza 2013 roku  zaległości te wynosiły 3,1 miliona i było to już 5,11%. 

I teraz - ja już  nie chcę kontynuować, nie chcę zabierać państwu czasu – musimy sobie 

odpowiedzieć : Czy my jesteśmy na tej krzywej? Czy jesteśmy na jej wierzchołku, prawda? 

Czy   możemy podnosić   jeszcze te  podatki bez ujemnych konsekwencji dla  naszej gminy? 

Z tego co ja wiem, proszę państwa, przedsiębiorcy nie są dalej w stanie już znieść  

podnoszenia podatków. Oni   sobie   to zrekompensują, bo jeżeli będą musieli zapłacić 

większy podatek  to, oczywiście na kogo to przerzucą? - Na  pracowników. Będą   starali  się  

zredukować   koszty, a najłatwiej, proszę państwa, je   zredukować zwalniając pracowników, 

a tym którzy zostają - podnosząc wydajność,   prawda? Co to oznacza dla gminy, jeżeli tak się 

będzie działo?  Oczywiście,  większe bezrobocie. A jeżeli większe bezrobocie,  to utracona 

produkcja,  pogorszenie stanu budżetu gminy z tytułu zmniejszenia kolejnych podatków. 

Kolejne, proszę państwa, wydatki na zasiłki i na pomoc społeczną.  Dalej, proszę państwa,   

sytuacja materialna będzie się pogarszała rodzin działdowskich,  zatrudnienie w szarej strefie, 

rozwój alkoholizmu,  przestępczości. I dzisiaj, proszę państwa, zanim podejmiemy tę uchwałę 

to zastanówmy się  : Czy  chcemy, żeby naszym mieszkańcom żyło się lepiej, czy chcemy 

żeby naszym mieszkańcom żyło się gorzej? 

I drugie  pytanie, które powinniśmy sobie  jeszcze dzisiaj postawić zanim podejmiemy 

decyzję : Co jest przyczyną złej sytuacji finansowej naszej gminy? Odpowiedź jest jedna : 

Wpakowaliśmy się w inwestycję, na którą nas nie stać. Dziękuję. 

 

Radny pan Edward RADOMSKI : 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo! 

Ja   generalnie nie   zgadzam się z filozofią, którą  radny Mrowiński przedstawił.  Natomiast 

w jednym   się zgadzam :   Że   jesteśmy w   okresie   kryzysu   gospodarczego i to nie tylko 

w Działdowie, ale w całym kraju i to zjawisko, o którym mamy zamiar mówić -  czyli 

podnoszenie podatków - nie jest tylko naszym problemem. Jest  to problem, który dotyczy 

wszystkich samorządów, jak również dotyczy nawy państwowej, bo to zjawisko dotyczy 

również pewnych planów, które ministerstwo finansów przedstawia. Natomiast chcę 

odwrócić  sytuację,  bo  pan   Mrowiński powiedział, że my w ten sposób jakby nie spełniamy 

oczekiwań mieszkańców.   Ja odwrócę  sytuację.   Jeśli    byśmy,  proszę państwa, prześledzili 



 30 

nasze  dyskusje na komisjach,  to by   się okazało, że poprzez przedstawicieli, czyli 

radnych na każdej praktycznie komisji dochodzi do wystąpień, w których jest mowa,  że 

miasto - jako zarządca pewnymi dobrami – powinno, według podległych mu podmiotów, 

dawać pewien komfort funkcjonowania tych  placówek. I czy to   w oświacie, czy w opiece 

społecznej, czy w innych branżach po prostu występują ustawiczne oczekiwania, które 

stawiają sobie zadanie, przybliżenia poprzez urząd burmistrza miasta takich sytuacji, gdzie   

chociaż    w   minimalnym, stopniu    ten    komfort      finansowy   zostanie    zabezpieczony.  

I  teraz należy wyważyć, co jest  w odbiorze społecznym pierwszoplanowe : Czy   

funkcjonowanie mechanizmów instytucji, podmiotów, które działają na terenie miasta, czy 

stworzenie pewnego komfortu osób indywidualnych?  I   tu skomplikuje ten obraz, bo 

uważam, że my powinniśmy podjąć decyzje, które wyważą, czy pójdą na kompromis. 

Powiedzmy,  że  należy dbać o komfort finansowy, gospodarczy poszczególnych osób, 

rodzin, a jednocześnie nie dopuścić do zapaści instytucji i podmiotów, które   statutowo 

podlegają   pod urząd burmistrza. Jeśli uda nam się tę równowagę osiągnąć to, myślę że, ten 

kompromis  nie zadowoli   nikogo, ale nie dopuści do sytuacji nadzwyczajnych w naszym 

mieście. I ja  i ja osobiście będę optował za tym , żeby pójść na kompromis w sensie 

obniżenia  stawek   podatkowych, czyli  do wersji drugiej tylko i wyłącznie po to, żeby  

zachować pewien rodzaj równowagi, która do tej pory funkcjonowała. Dziękuję uprzejmie.  

 

Radny pan Zenon GAJEWSKI : 

Ja nie mogę się zgodzić z moim sąsiadem, dlatego że to, co mówił radny Mrowiński jest 

wynikiem stałej polityki   władz    miasta  -  mówię   o    systematycznym    podnoszeniu opłat 

i podatków.  I tutaj,  tak jak wczoraj na Komisji - o czym zresztą radny Mrowiński mówił -

dowiedzieliśmy   się o tym, że   ściągalność   spada - on zresztą wykazał  to w danych, więc 

do tego nie ma co wracać, bo wszyscy to usłyszeliśmy. I   jestem osobiście przekonany, że ten 

punkt krytyczny jest właśnie w tym roku.  I to, co mówił mój niewątpliwie szlachetny sąsiad,  

że  należy tutaj pójść  na kompromis i to wyważyć, to trzeba sobie zdać sprawę, że ten 

systematyczny spadek ściągalności   podatków jest także wynikiem dotychczasowej polityki. 

I tutaj wziąwszy pod uwagę tę sytuację, którą należałoby określić jako dość znaczne 

zubożenie      mieszkańców  -  ten   wzrost   bezrobocia i stałym wzrostem opłat i podatków, 

no spowodowało taką sytuację, jaką mamy w tym roku. A  wychodzi na to, że może być 

jeszcze gorzej, jeżeli znów w ogóle  -  moim zdaniem   - podniesiemy stawki opłat i podatków  

o jakąkolwiek kwotę - będzie jeszcze gorzej niż jest.  I wcale w ten sposób nie zapewnimy ani 

komfortu  mieszkańcom,  ani  należytego   funkcjonowania     instytucji     samorządowych. 

Na razie  dziękuję.  
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Radny pan Adam STOLARSKI :   

Uważam tak, jak powiedział pan radny Radomski, że jest to znalezienie jakiegoś złotego 

środka, jakiś niewielki % wzrostu tych podatków. Niemniej te podatki są w granicach 

zdrowego rozsądku -   biorąc pod uwagę wzrost inflacji.  

Ja nie rozumiem  wystąpień pana Mrowińskiego, które traktuję jako czystą demagogię. Który  

tutaj posłużył  się  danymi, że spadek podatku  na bazarze. No wiadomo, że przybywa 

sklepów i ten argument jest zupełnie nietrafiony. A dwa -  z jednej strony słyszę troskę  

radnego i   słuszną    o rozwój   infrastruktury  w  Działdowie, o chodniki, o ulice, o dopłaty 

do szkół – trzeba się z tym zgodzić. Tak,  to jest zasadna troska, a z drugiej strony chce, żeby 

podatki jeśli nie obniżać, to    zachować. Trzeba coś   wybrać.  Jeśli działamy systematycznie 

i proponujemy jakiś zrównoważony rozwój to trzeba zachować zasadę złotego środka. Muszą 

być wpływy, żeby były wydatki. Dziękuję bardzo.        

   

Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Ja chciałabym się odnieść z kolei do wypowiedzi mojego przedmówcy. Właśnie w słowach 

pana Stolarskiego    kryje   się wiele demagogii. Przybywa bowiem, proszę państwa, stoisk   

na bazarze. Przybywa. A   z czego ludzie mają żyć, proszę państwa? Każdy broni się   jak  

może w tej sytuacji. I   wszyscy    wiemy,  że  argumenty, które  przedstawił pan Mrowiński 

są - powiedzmy sobie, - prawdziwe. Dlatego że   chociażby na przykładzie owej akcyzy 

widać, że jeżeli  osiągniemy punkt maksymalny i będziemy drążyć dalej to, niestety, przy 

spadku dochodów ludności  będzie również spadek wpływu do budżetu i tylko tyle. Dziękuję.  

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI: 

Ja  sobie  powiedziałem, że  będę  bez emocji dzisiaj mówił i, proszę państwa, ja szanuję głos 

pana Stolarskiego, chociaż  kompletnie on nic nie wnosi do tej dyskusji.  Chciałem zwrócić 

pana uwagę, że ja przedstawiłem dane, które wyciągnąłem z Urzędu Skarbowego, które 

wyciągnąłem ze sprawozdań budżetowych, które są również panu dostępne – trzeba 

poświecić tylko troszkę czasu i   możemy podyskutować.  

Wczoraj   mówiłem :    Proszę   państwa,    przygotujcie    się,    możemy    dyskutować, ale 

na argumenty, a nie na jakieś przetyczki typu, że ja chcę z jednej strony wielkich inwestycji,  

a z drugiej strony nie chce podnosić podatków. Te inwestycje, które  mi się  marzą można 

prowadzić bez podnoszenia podatków, prawda. Ja moje wystąpienie zakończyłem 

stwierdzeniem, że to basen na dzień dzisiejszy jest kulą u nogi finansów   naszego miasta. 

Może, przepraszam, nie basen - centrum wodne, bo basen dalibyśmy radę pobudować - 

centrum wodne będzie ciężko.  

        Natomiast chciałbym się odnieść do słowa kompromis, które tutaj padło. Proszę 

państwa, definicja   kompromisu   jest   taka, że od stołu odchodzą obie strony zadowolone.  
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Ja nie widzę  tu   dzisiaj  przedsiębiorców,  którzy   odchodzą   zadowoleni   od  tego 

stołu. Nie  widzę  mieszkańców, którzy  są zadowoleni z tego, że zostały podniesione podatki. 

Pytam się – kto z mieszkańcami konsultował  te stawki podatków?  Nikt z państwa nie 

konsultował,  proszę państwa.    Nie   możemy   mówić   o  kompromisie, chyba  że mówimy 

o kompromisie między radnymi    koalicyjnymi a panem Burmistrzem to -  tak. To   zgodzę 

się, jest kompromis, ale nie między mieszkańcami a Radą Miasta.  

Proszę państwa, obowiązkiem każdego radnego jest konsultowanie się z mieszkańcami – jak 

to państwo robią? Na pewno robią.  Tylko ja tu dzisiaj nie widzę ani  mieszkańców, ani 

kupców, a mamy stowarzyszenie działdowskich kupców. Mamy  Forum Biznesu 

Działdowskiego. Proszę  mi pokazać tutaj kogoś z Forum Biznesu Działdowskiego, czy było 

zaproszone? Czy było konsultowane?  Czy mamy opinie przedsiębiorców działdowskich ? 

Nie mamy, proszę państwa, uderzmy się w pierś. 

 Kompromis – tak, został zawarty na spotkaniu koalicyjnym. Pan Burmistrz powie czwarta 

stawka, a  potem powie, że dobrze osiągnęliśmy kompromis   będzie trzecia stawka. Dziękuję. 

Przepraszam, panie Przewodniczący,  jeszcze  jedna sprawa. Są   gminy, które  nie  podnosiły 

i   to  gminy  w   naszym   powiecie – Gmina  Iłowo  nie  podniosła,  została  przy   podatkach 

z zeszłego roku.  Można tak zrobić? - Można tak zrobić. I ktoś mi powie, że co, że w Iłowie 

nie będzie się chodników budowało, że szkoły będą pozamykane, że wodę się zakręci?  Nie,. 

Proszę państwa, szukajmy oszczędności, ale nie w kieszeni mieszkańców. Dziękuję. 

  

Radny pan Edward RADOMSKI : 

Ad vocem tylko. Miało być, panie Grzegorzu, bez emocji, a  jednak do końca    pan nie 

wytrzymał. Także należy ćwiczyć. 

Ja ze spokojem  powiem : Pan, jako radny  opozycji, ma pan prawo wyciągać wszystkie 

armaty i odpowiedzialność pana  wobec  samorządu lokalnego jest teoretycznie taka sama, jak 

nas tu   wszystkich siedzących.  Natomiast   już   w   szczegółowych   sprawach,   kiedy trzeba 

podejmować imienne decyzje  dotyczące losu instytucji, przedsiębiorstw, organizacji 

społecznych itd. to ta odpowiedzialność, niestety, zwiększa się i to też pewnie na zasadzie 

jakiejś  krzywej.   Jakbym   chciał  to  na  wykresie   pokazać,   to  bym   pewnie udowodnił, 

że te oczekiwania   wzrastają  coraz  wyżej  i  całe brzemię odpowiedzialności spada na barki 

Burmistrza.   Ale   tak    ten   system   został   skonstruowany,   że    inne    zadania    należą 

do opozycji, inne zadania do tej koalicji, która zdecydowała się brać odpowiedzialność za całą 

substancję na terenie Miasta i Gminy Działdowo.  I po prostu będziemy się różnić w ocenach 

i tak, jak pan zaapelował - spokojnie musimy te sprawy rozważać.  

Ja pokazałem próbę przejścia na pewien kompromis trochę w  innej płaszczyźnie, a nie 

negocjacji,   bo   to, o    czym dzisiaj   mówimy   wynika   z    sytuacji   gospodarczej     kraju. 

I   te rozmowy, te konsultacje  powinny zapadać na najwyższym szczeblu, i wtedy ten nasz 
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komfort tu na dole byłby zupełnie inny. A tak się zdarzyło, że  komisja trójstronna poleciała  

w drobiazgi.  Tworzy  się   nowe ciało, jako  próba  rozwiązania   problemu, bo   być   może 

za miesiąc czy dwa cała Polska stanie w strajku generalnym i w ogóle wtedy się narobi.   

Czyli trzeba z umiarem podchodzić  do pewnych rzeczy i uważać, żeby nie przedawkować, 

bo można wejść w taką sytuację patową, że ona jeszcze pogorszy naszą sytuację. To tyle, 

dziękuję.  

 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  -  Skarbnik Miasta :  

Panie Przewodniczący! Szanowni państwo! 

Ja chciałam  w sprawie stawek wypowiedzieć się w sposób następujący, iż nie został tutaj 

przyjęty wariant podnoszenia wszystkich stawek  równomiernie o jakiś wskaźnik procentowy. 

Zapisaliśmy to sobie w założeniach do budżetu w taki sposób, iż ma to nam przynieść 

zwiększenie   dochodu   realnego  o  około   3%, natomiast    stawki  - jak  państwo  wiecie - 

w    latach    poprzednich    były    uchwalane   w   sposób   nierównomierny  w      stosunku 

do      maksymalnej      stawki,   ogłaszanej   przez     ministra   finansów.     I   w tym    roku     

propozycja   zawarta  w  II  wersji  również  nie  jest propozycją, która by o równy procent 

podnosiła wszystkie stawki.  

Pan radny  Mrowiński skupił się przede wszystkim na prowadzeniu działalności 

gospodarczej,  a  akurat proponuje się  wzrost stawki  dla  gruntów pod działalność 

gospodarczą o wskaźnik inflacji, czyli taki, który ma nam zrekompensować inflację.  

Natomiast 21,30 zł proponowane za budynki związane z działalnością gospodarczą  to jest 

około 3%  więcej  od roku poprzedniego. 

 Zaś proponowane  są   nieco  wyższe stawki w tych przypadkach, które bardziej odstawały 

od  stawek maksymalnych. Chcielibyśmy bowiem doprowadzić do równowagi,  uzależniając 

to    właśnie   od   poziomu  stawek maksymalnych. Bo    - jak  już    wspominałam    wczoraj 

na Komisji    Budżetu - musimy   się   również   liczyć  z   tą  drugą   stroną  medalu. Czyli,  

że jeżeli   Rada przyjmuje stawki niższe, to musi wiedzieć czego gmina nie uzyska. Jaki   

gmina  utraci   wpływ  w   związku    z   tym, że    te stawki   są   niższe   od stawek 

maksymalnych. A   wyliczenia dotyczące subwencji  równoważącej opierają się na kwotach 

takich, jakie byśmy uzyskali według stawek maksymalnych i to jest dosyć istotne, ponieważ  

państwo nie rekompensuje nam tego, jeżeli my te stawki  obniżamy.  

Na nieco wyższym poziomie  są stawki dotyczące pozostałych gruntów i budynków 

mieszkalnych ale one ciągle w stosunku do  stawek maksymalnych były na poziome 

siedemdziesięciu   kilku  procent.    Natomiast  te    dotyczące   działalności  gospodarczej,  

np.  w przypadku gruntów to był prawie poziom 90%.  Myślę że, to należy również brać pod 

uwagę, bo nie    rozmawiamy    tylko o stawkach dla działalności gospodarczej, ale    również 

o wszystkich pozostałych. Dziękuje bardzo. 
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Radny pan  MROWIŃSKI: 

Ja chciałem uściślić.  Być może   w   moim  wystąpieniu   odnieśli   państwo takie wrażenie, 

że ja staję  w obronie   przedsiębiorców.  Nie.  Ja  staję w obronie wszystkich mieszkańców. 

Ja tu  mówiłem, podawałem wskaźniki takie, jak bezrobocie, jak  przychody z tytułu VATu. 

Przecież, jeżeli mieszkańcy nie będą robić zakupów to nie będzie tych przychodów, prawda? 

Więc pogorszyła się sytuacja finansowa naszych  mieszkańców.  

Dalej mówiłem o PIT, mówiłem o   potencjale osobowym - to jest jedna sprawa.  

Druga   sprawa : Nie    podoba mi    się,   proszę  państwa,  sposób    podania    tutaj, chodzi 

mi konkretnie tak : Skutki obniżenia górnych stawek, pierwsza wersja  900 tysięcy itd. Można 

było to inaczej zatytułować, prawda?  Jakie kwoty  byśmy osiągnęli, gdybyśmy mieli wymiar 

podatku maksymalny, prawda? Pani Skarbnik też nie powiedziała, że ten wymiar 

proponowany przez ministra finansów gmina może ustalić  na przykład na wysokości 50%, 

prawda? Bo tak jest napisane w rozporządzeniu. Nie może być, oczywiście, stawka zerowa, 

bo jednym z zadań samorządu jest zbieranie tych podatków, prawda? Samorząd  musi mieć 

dochody własne. Pewnie nie ma takiej gminy, która ma stawki podatku na wysokości 50%    - 

ja tego nie sprawdzałem. 

 

        Jest taka gmina koło Bełchatowa  - powiedział pan RADOMSKI. 

 

Pan MROWIŃSKI - polska miedź tam pewnie jest, tak? 

 

Pan RADOMSKI : 

Tak 

 

Radny pan MROWIŃSKI: 

To już wiemy o co chodzi. Najbogatsza gmina w Polsce  może sobie na to pozwolić.  

Proszę państwa, my na to   sobie pozwolić   nie  możemy, bo nie jesteśmy najbogatsi, 

prawda? Ale, ja mówiłem o tym na Komisji i się państwo ze mną zgodzą  - my nie mamy 

takich atutów, żeby przyciągnąć inwestorów,  jak ma na przykład Mława - położenie przy 

trasie szybkiego ruchu. I jeżeli nasze stawki, proszę państwa, będą takie same, jak w Mławie 

to, niestety, przedsiębiorca będzie wolał zainwestować u naszych sąsiadów, a nie w naszym 

mieście.  

Dlatego nie   podoba   mi   się to ujęcie  „skutki obniżenia”.  Przecież my nic nie obniżamy. 

To  jest tylko różnica między stawką, jaką proponujemy, czy jaka ma zostać a stawką 

maksymalną ministra finansów.  Dziękuję.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Dziękuję.  Pani Skarbnik, tak ? Proszę. 
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Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik Miasta :  

Panie Przewodniczący,  wołam  - koniecznie,  ponieważ ja nie używam terminów, które sama 

wymyślam i proponuję państwu taką czy inną, sugerując jakaś interpretację. Są to pojęcia 

ustawowe używane    w sprawozdawczości. Mam    przed    sobą     sprawozdanie PDP, czyli 

o podstawowych dochodach podatkowych, które jest bazą do ustalania subwencji dla 

wszystkich gmin. I tutaj, w rubryce drugiej podaje się skutki obniżenia górnych stawek 

podatków obliczane za okres sprawozdawczy. Jest ono  do wglądu, jeśli państwo macie 

wątpliwości dalej.   Dziękuję. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

Panie Przewodniczący! Wysoka Rado! 

Z   wielką uwagą wysłuchałem wszystkich zdań dotyczących kwestii ustanowienia podatków 

na rok 2014. I we wszystkich bije troska o dobro miasta, dobro obywateli, dobro 

przedsiębiorców. Ale obowiązek odniesienia się do tego w sposób odpowiedzialny spoczywa 

na nikim innym, tylko na Burmistrzu i na całej Radzie Miasta, która w formie uchwały 

podejmie stosowne rozwiązanie, które uzna za najbardziej optymalne, za najbardziej słuszne.   

        Padało tu wiele liczb i rzeczywiście mogą pana, panie radny Mrowiński, koleć w oczy 

skutki obniżenia górnych stawek. Ale oprócz tego mnie bardzo koli w oczy to,  że subwencja 

wyrównawcza w    roku 2013 dla   Gminy-Miasto  Działdowo   wynosiła  2 740 000 złotych, 

a planowana na rok 2014 to jest tylko 2 303 000 złotych. Więc o ponad 436 tysięcy 

dostaniemy   mniej  niż  w  tym   roku.   Proszę państwa,   wiecie  jaki to jest poważny 

ubytek?  My  proponujemy wersję drugą, która da nam tylko 255 tysięcy, a być może nawet 

nie da tyle, bo jeżeli ściągalność jest na określonym poziomie, to z tego może być tylko 220 

tysięcy. To nie są potężne pieniądze. Nie   warto być może o to kruszyć kopii, ale każdy 

pieniądz dla miasta jest naprawdę ważny. Każdy dochód pozwala na to, że możemy 

realizować określone zadania, określone inwestycje. I nie martwiłbym się, panie radny 

Mrowiński, o tę najważniejszą inwestycję o historii miasta  Działdowa. Jej los do końca być 

może jeszcze nie jest przesądzony i zobaczymy, jak to będzie, bo sytuacja jest nadal płynna, 

dynamiczna.  Zobaczymy,  jak     to    będzie, ale    w     wieloletniej    prognozie finansowej 

ta inwestycja   mieściła   się już dwa lata   temu, rok   temu, teraz   też się mieści. Także   nie 

o to w tym wszystkim chodzi.  

        Proszę państwa,  w  przeddzień roku wyborczego fajnie by było, gdyby Burmistrz 

pokazał, że jest bardzo hojny i w założeniach do budżetu określił stawkę podniesienia 

podatków na poziomie zero, nie?   Być   może bym pozyskał wielu zwolenników, ale nie w 

tym rzecz. Ja jestem za bardzo odpowiedzialnym człowiekiem, żebym sobie pozwalał na tego 

typu ruchy. I, uważam że, powinniśmy krocząco każdego  roku o przynajmniej stopień 

inflacji podnosić, żeby nie popaść w taką dziurę kiedyś, że nagle trafi nam podnieść podatki o 
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10, 15 czy 20 %. I to dopiero byłby szok dla każdego jednego z nas, obywateli naszego 

kochanego miasta.  

        A jeżeli chodzi o rzeczywisty udział w kosztach podatku od nieruchomości dla 

przedsiębiorców, to   tego akurat pan nie zbadał, panie radny. Ale  radziłbym się pochylić nad 

tym.  

Wierzcie mi, ja temu problemowi się przyglądałem i jeżeli chodzi o poważnych 

przedsiębiorców to niejednokrotnie ten koszt faktyczny jest  w granicach niecałego procenta, 

czy kilku promili. Także  nie  w   tym rzecz,  nie  leży  pies  pogrzebany w sprawie podatku 

od nieruchomości   dla   wielu przedsiębiorców, gdyż on nie jest  faktycznym kosztem.    

        Wiecie doskonale państwo, że my mamy  w zasadzie tylko ten  instrument zbierania 

środków do budżetu miasta. Wiecie też doskonale, że z roku na rok wzrastają koszty 

utrzymania wszystkich. Zarówno jednostek organizacyjnych, samego urzędu,  bo wzrasta 

płaca minimalna. No nie chcę wytykać, jestem daleki od tego, ale wzrasta też dieta dla 

państwa. I żeby stać nas było chociaż na te podwyżki inflacyjne - stąd jest  propozycja, żeby 

te podatki podnieść.  Cieszyłbym się, gdyby  to   było  na  poziomie trzeciej propozycji.  Ale 

ta moja   propozycja    nie zyskała    uznania,   przychylam  się w związku z tym do głosu 

Komisji, jak i Klubu   Radnych, którzy   wnioskowali,    żeby była   ta stawka na poziomie 

drugiej wersji. I  proszę   wszystkich   radnych,   żeby w imię  odpowiedzialności za   miasto 

podjęli   tę uchwałę.  Dziękuję.  

 

Pan Sławomir HOFFER  - Wiceprzewodniczący Rady : 

Czuję się w obowiązku do zabrania głosu, bo  trzy lata temu zrobiłem jakąś  rewolucję w tych 

podatkach.  Przekonałem Burmistrza, żeby nie szedł równym wskaźnikiem, tak jak wcześniej, 

i też analizuję to.  

        Trzy lata temu  zastaliśmy podatki dla przedsiębiorstw na poziomie 97 % w skali 

budynków i  98% w skali gruntu. Przez ten czas zmiany następowały; wzrost podatków był 

różnicowany.   

Nie zgodzę się   też  z   tym, co   powiedział pan   Burmistrz, że ten podatek nie ma  wpływu 

na przedsiębiorców.   Każdy  wydatek   ma   wpływ i każdy przedsiębiorca kalkuluje, jeżeli 

by to były nadmierne. Ale przez te trzy lata akurat dla przedsiębiorstw spadły i  mamy 

dziewięćdziesiąt parę procent.  

        O   prywatnych   budynkach też   nie   zapominamy, tylko jest więcej tych podmiotów, 

bo parę tysięcy.   

Ja  zawsze siedzę i kalkuluję.  Przy pięćdziesięciometrowym mieszkaniu w bloku,  gdzie nie 

ma podatku od   gruntu podwyżka wyniesie 1,50 zł.  W przypadku budynków 

jednorodzinnych ; średnia wielkość budynków 100 m 
2 

 i dziesięcioarowa działka,  to standard 

duży, bo większość działek starego typu to jest sześć, siedem arów, ale ja kalkulowałem przy 
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dziesięciu arach.  I  w   tym    przypadku  cały podatek to jest 417 złotych -  podwyżka 

w wersji drugiej 12,50 zł, a w  wersji pierwszej 10złotych.  Zastanawialiśmy się też  nad  

wersję pierwszą, wybraliśmy wersję drugą, Burmistrz proponował wersję trzecią.  

Także, panie radny Mrowiński, na  koalicji też  nie siedzimy, nie głosujemy wszyscy;  też się 

kłócimy i przekonujemy. I była dosyć burzliwa nasza dyskusja na temat,  którą wersję 

przyjąć. Pewnie, że byłoby najlepiej w ogóle nie podnosić, tylko ja patrzę na cyfry. A między 

pierwszą a drugą wersją przy budynku stumetrowym i dziesięciu arach jest 2,50 zł  różnicy. 

Największa jest, gdy  ktoś ma budynki gospodarcze, tam jest ten podatek większy, bo wtedy 

wychodzi około tysiąca złotych.  I wtedy   podwyżki    przy pierwszej wersji jest 30 złotych 

na rok, a różnica między pierwszą a drugą wersją -  6 złotych.  

Czyli, pewnie że byłoby najlepiej w ogóle nie podwyższać, ale nie są to takie kwoty, jak pan 

przedstawiał. A dla przedsiębiorców, uważam że, i tak w okresie tych trzech lat zrobiliśmy to, 

żeby nie były nadmierne podwyżki i one są mniejsze. Procentowy udział tych stawek jest 

mniejszy niż trzy lata temu zastaliśmy. Jest najmniejszy przez te trzy lata. Dziękuję. 

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja zadam pytanie, które pewnie pozostanie bez odpowiedzi : Kiedy   się powinno obniżać 

podatki?  Panie Burmistrzu, pamiętamy dyskusję, kiedy pan podnosił podatki o dziesięć 

procent. Pan mówił wtedy : Mamy dzisiaj hossę,  jest to idealny moment, żeby podatki 

podnosić.  I wnioskowaliśmy wtedy -  to było w poprzedniej kadencji -  że przyjdzie taki czas,  

kiedy będzie bessa i wtedy tych podatków nie będziemy podnosić, a może nawet będziemy 

obniżać. Nie wiem,  czy   jest  ten moment, kiedy się obniża podatki, czy   się nie obniża?-  

To była jedna sprawa. 

        Druga sprawa.  Proszę państwa, ja nie dzielę przedsiębiorców na lepszych i na gorszych. 

Na poważnych i na niepoważnych. Dla mnie każdy przedsiębiorca, proszę państwa, wnosi coś 

do tego miasta. Proszę państwa, ci niepoważni przedsiębiorcy - tak kolokwialnie powiem-  

zadaję państwu pracę domową, żeby państwo sprawdzili -  jaki jest ich udział w przychodzie 

krajowym brutto, prawda? Tu koleżanka już odpowiada, ale nie będziemy podpowiadać, 

myślę że, każdy to sprawdzi.  

        Natomiast odnosząc   się do wypowiedzi   pana radnego Hoffera chciałem powiedzieć, 

że zawsze można ogłosić sukces, prawda?  Można ogłosić sukces, jak się podatki obniża. 

Można też ogłosić sukces, jak się podarki podnosi i powiedzieć :  No tak, podnosimy i jest 

sukces, bo mogliśmy podnieść o dwadzieścia procent, a podnieśliśmy tylko o trzy.  

Natomiast   odczucia  mieszkańców są  takie : Przychodzi taki moment, proszę państwa, jest 

to marzec, luty kiedy przychodzi decyzja z wydziału finansowego Urzędu Miasta.  Ludzie 

otwierają   i   zadają   sobie pytanie rozdzielając kopertę  : Ile  będzie wynosił podatek? Ile   

mi podnieśli, prawda? Każdy to z nas przerabia. Dziękuję państwu. 
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Radny pan Zenon GAJEWSKI : 

Panie Przewodniczący, jeżeli to już jest koniec dyskusji, to ja chciałbym zgłosić dwa wnioski 

na zakończenie dyskusji. Wnioski Klubu Radnych Prawicy Działdowskiej na zakończenie 

dyskusji. Jeżeli nie będzie już głosów to poproszę. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Tego to ja nie wiem, czy nie będzie głosów.  Słuchamy pana. 

 

Radny pan GAJEWSKI :  

No to w takim razie zgłaszam wniosek formalny w imieniu Klubu Radnych Prawicy 

Działdowskiej o   pozostawieniu na    obecnym poziomie wszystkich    opłat   i      podatków 

na przyszły rok. Drugi wniosek chciałbym zgłosić o głosowanie imienne w tej sprawie. 

Dziękuję.  

 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI  - Radca Prawny Urzędu :  

Zgodnie z § 72 ust. 4 Statutu :   Głosowanie imienne przeprowadza się w każdej sprawie 

ujętej i przyjętej w    porządku  sesji, o ile ustawy nie stanowią inaczej, na pisemny wniosek 

co najmniej pięciu radnych, obecnych na posiedzeniu, przyjęty w głosowaniu jawnym zwykłą 

większością głosów”. Więc   wniosek nie spełnia w tej chwili wymogu formalnego 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Czy pan radny podejmie się złożenia wniosku na piśmie i zebrania pięciu podpisów 

wnioskodawców? 

 

Radny pan GAJEWSKI :  

Przy okazji musiałby mi obiecać przynajmniej jeden członek koalicji, że mi podpisze. 

 

PRZEWODNICZĄCY RADY : 

Panie radny,  ja pytam,  czy zechce pan się tym zająć czy nie?  

 

Radny pan Edward RADOMSKI : 

Jak już na   wesoło   to   ja    chciałbym    zapytać :    Czy radny   Mrowiński   jest    gotowy 

do ewentualnego wręczenia kwiatów wszystkim, jeśli ten wasz wniosek by przeszedł?  

Deklaracja została złożona parę miesięcy temu.  

 

Radny pan MROWIŃSKI : 

Kwiatów nie mam, proszę państwa, ale mam inny pomysł, który również na pewno państwa 

zadowoli. Dziękuję.   
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Pan Marian ODACHOWSKI : 

Panie radny, czy podejmuje się pan tej inicjatywy? W takim razie zarządzam pięć minut 

przerwy.  

 

        Przerwa w obradach.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

Szanowni państwo, wznawiamy obrady.  Chcę poinformować państwa, że formalności stało 

się zadość. Wpłynął  pisemny wniosek podpisany przez pięciu radnych w sprawie 

przeprowadzenia imiennego głosowania w sprawie wniosku radnego Zenona Gajewskiego 

dotyczącego pozostawienia na niezmienionym poziomie wszystkich stawek podatku, tak? 

 

Radny pan Edward  RADOMSKI :  

Panie Przewodniczący, chciałem zapytać  - czy ten wniosek formalnie spełnia wszystkie 

zasady ?   

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Pan mecenas skonsultował, sprawdził - spełnia.  

W związku z tym poddaję pod głosowanie wniosek o głosowanie imienne.  

 

        Rada odrzuciła ten wniosek.    5  radnych było „za”,  14 „przeciw” wnioskowi i 1 radny 

„wstrzymał się” od głosu w tej sprawie.  

        Po czym Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Zenona Gajewskiego 

o pozostawienie na niezmienionym poziomie stawek wszystkich podatków. Ten wniosek 

także nie został przyjęty.  Za  głosowało 4 radnych, 15 było przeciw i 1 radny wstrzymał się 

od głosu. 

 

Radny  pan  GAJEWSKI :  

Chciałem podziękować wszystkim państwu, również i tym, którzy głosowali przeciwko 

obydwu moim wnioskom. Trochę się zastanawiam czemu to koleżanki i koledzy, którzy 

głosowali przeciw tak bardzo nie chcieli imiennego głosowania. Nie mniej jednak dziękuję 

bardzo.   

 

Pan Marian ODACHOWSKI  : 

Proszę się zastanawiać dalej, ale w tej chwili debatujemy nad podatkami. 

 

        Ponieważ nie było więcej zgłoszeń Przewodniczący Rady zamknął dyskusję,  po czym 

poddał pod głosowanie projekt uchwały ze stawkami z wersji II, nie było bowiem innego 

wniosku.  
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        Rada podjętą 16 głosami  ”za”,  „przeciwko” 4   

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXIX/253/13 

 

określiła wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2014, w następujących 

wysokościach :  

                                 

1) od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i   budynków   - 0,84 zł od 1 m
2 

 powierzchni, 

 

b) pod   jeziorami,   zajętych  na  zbiorniki  wodne,  retencyjne  lub  elektrowni   wodnych 

4,56 zł  od 1 ha    powierzchni;  

 

c) pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizację     pożytku publicznego  - 0,35 zł  od 1 m
2 

 powierzchni. 

2) od budynków lub ich części:  

 

a) mieszkalnych  - 0,67 zł od 1 m
2 

powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych 

lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej - 21,30 zł od 1 m
2
 
 

powierzchni użytkowej, 

 

 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym -  10,44 zł od  1 m
2 

powierzchni użytkowej,  

 

d) związanych  z   prowadzeniem   działalności gospodarczej w zakresie udzielenia świadczeń 

zdrowotnych,  zajętych    przez  podmioty udzielające tych   świadczeń  - 4,32zł  od 1 m
2
 

powierzchni użytkowej,   

 

e) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej, statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego  - 5,88 zł od 1 m
2
 powierzchni użytkowej, 

 

4) od budowli  - 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 ust. 3 – 7 ustawy 

o podatkach i opłatach lokalnych. 

 

Ad pkt 17 

 

        16 głosami ”za”,   „przeciwko”  4  Rada podjęła  

 

                                       U c h w a ł ę  Nr XXIX/254/13 

 

 

w sprawie podatku   od środków transportowych, zwiększając stawki tego podatku -  zgodnie 

z    propozycją    Burmistrza,  pozytywnie zaopiniowaną przez Komisję Budżetu i Finansów - 

o  3 %. 
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Ad pkt 18 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 20 głosami „za” 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXIX/255/13  

 

Rada  obniżyła cenę skupy żyta przyjmowaną  jako podstawa do obliczenia podatku rolnego 

w   2014   roku  o 30%,    tj.  z kwoty 69,27 zł   do   kwoty    48,50 zł  za   1 q  żyta -  zgodnie 

z propozycją Burmistrza    Miasta,      pozytywnie    zaopiniowaną    przez   Komisję Budżetu 

i Finansów.   

 

Ad pkt 19 

 

        Pan Wojciech FABIŃSKI – Naczelnik Wydziału GKW :  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Szanowni radni! 

Przedkładany projekt uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących 

własność Gminy-Miasto  Działdowo ma na celu dostosowanie wyżej wymienionej uchwały 

do obowiązujących zasad legislacyjnych oraz wprowadzenia większej bonifikaty przy 

sprzedaży.  Przypomnę tylko państwu, że do końca 2012 roku obowiązywała bonifikata 85 % 

przy wykupie lokalu mieszkalnego za gotówkę i 70 % przy sprzedaży ratalnej. Proponowany 

projekt uchwały pozwoli wszystkim osobom, które są zainteresowane wykupem lokalu 

mieszkalnego, dalej  wykonać  tego   wykupu przy preferencyjnej wysokości tej bonifikaty. 

W projekcie uchwały  został  zaktualizowany wykaz budynków komunalnych wyłączonych 

ze sprzedaży. Zmiana w wykazie polega na wyłączeniu lokalu mieszkalnego położonego przy 

ulicy    Grunwaldzkiej 7 oraz   usunięciu   budynku   przy ulicy   Zamkowej 6,   ze  względu 

na planowaną sprzedaż budynku w trybie przetargu. Zmiany wprowadzone tą uchwałę mają 

na celu zwiększenie zainteresowania wykupieniem lokali przez dotychczasowych najemców, 

co w konsekwencji spowoduje większe wpływy z tego tytułu do budżetu gminy. Dziękuję 

bardzo.  

 

        Nikt z radnych nie zgłosił się do dyskusji w tym punkcie.  

 

        Rada 20 głosami „za”, tj. jednomyślnie podjęła 

 

                                       U c h w a ł ę   Nr XXIX/256/13 

 

w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy-Miasto 

Działdowo oraz udzielania bonifikat.  
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Ad pkt 20 

 

        Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Zgodnie ze statutem oraz ustawą o muzeach   Rada,  jako organ   założycielski,   ma prawo 

zgłosić swojego kandydata do Rady Interaktywnego Muzeum, w związku z tym 

przygotowałem dla państwa projekt tej uchwały. Projekt opiniowała Komisja Oświaty, 

Kultury, Sportu    i   Turystyki.      Może       pani   Elżbieta   przypomni     stanowisko 

Komisji i kandydata, którego Komisja wskazała.    

 

Radna pani  Elżbieta KONARZEWSKA : 

Szanowni państwo!  Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki wskazała  pana Piotra 

Bystrzyckiego jako    kandydata    do Rady Interaktywnego Muzeum Państwa Krzyżackiego 

w Działdowie. 

 

Radny pan Grzegorz MROWIŃSKI : 

Pan dr Piotr Bystrzycki jest bardzo dobrym kandydatem tylko, czy jego zgoda jest potrzebna 

do tego, żeby go  zgłosić? Dziękuję.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Też się zgadzam, że dr Piotr Bystrzycki jest dobrym kandydatem. Pan dyrektor 

Interaktywnego Muzeum rozmawiał z panem Bystrzyckim i wyraził taką zgodę. Jeżeli pan 

dyrektor może potwierdzić, to bardzo proszę.  

 

Pan Kazimierz GRĄŻAWSKI -  dyrektor IMPK :  

Ja rozmawiałem   osobiście  z  panem dr Piotrem Bystrzyckim i wyraził taką zgodę.  Chyba, 

że jest wymagana na piśmie, ale to już inna zupełnie sprawa – możemy taką dostarczyć.  

 

Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Czy w tej sprawie jeszcze ktoś chciałby zabrać głos ? Czy są może inne kandydatury? Nie 

widzę. 

 

        Podjętą 18 głosami „za”, przy 1 głosie  „wstrzymującym się” 

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXIX/257/13       

 

Rada wskazała pana Piotra Bystrzyckiego do składu Rady Interaktywnego Muzeum Państwa 

Krzyżackiego w Działdowie.         
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Ad pkt 21 

 

        

        Radni nie  zgłaszali   pytań ani uwag do Sprawozdania  z realizacji zadań oświatowych 

za rok szkolny 2012/2013 ( stanowi ono załącznik do protokołu). 

  

 

Adpkt  22 

 

        Rada została zapoznana z :   

-  informacjami Przewodniczącego   Rady    Miasta  Działdowo oraz    Naczelnika Urzędu 

Skarbowego w Działdowie  o wynikach przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych, 

złożonych  przez     radnych   według    stanu   na    dzień   31    grudnia   2012  roku,     

- informacjami   Wojewody    Warmińsko-Mazurskiego     i    Naczelnika  Urzędu 

Skarbowego  z dokonanej analizy oświadczeń złożonych przez Przewodniczącego Rady 

Miasta i przez Burmistrza Miasta Działdowo według  stanu na dzień 31 grudnia 2012 roku, 

- informacjami   Burmistrza    Miasta   Działdowo    i     Naczelnika   Urzędu      Skarbowego 

w Działdowie z  dokonanej analizy oświadczeń majątkowych  składanych Burmistrzowi przez 

osoby obowiązane do ich złożenia na podstawie art. 24h ust.3 pkt 3 ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym.  

 

         Żaden z   podmiotów dokonujących   analizy   nie    stwierdził    nieprawidłowości 

w analizowanych oświadczeniach.  

(Wszystkie  te informacje stanowią załączniki do protokołu).   

 

 

Ad pkt 23 

 

        Odpowiedzi  na zapytania :  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

        Pan Bedra pytał o zajęcia dodatkowe w przedszkolach. Panie Bedra, żeśmy się zajęli tym 

problemem i zajęcia dodatkowe w przedszkolach  rozpoczęły się od 15 października.  

        Różna dotacja w    różnych szkołach.   Rzeczywiście   tak   jest, bo   koszty   utrzymania 

i przypadające na jednego ucznia są różne w różnych szkołach -  ze względu na  różną ilość 

uczniów.  Im więcej uczniów, tym koszty są  tańsze, dzielą się inaczej. A  im mniej, tym 

koszty wzrastają.  Sytuacja    taka    jest   nie   po   raz   pierwszy,   ale   wszystko opiera się 

na   zasadach,   jakie   wypływają   z    organizacji   danej     szkoły,      jak   i  z  dodatkowych 

zajęć, które się odbywają, a które są akceptowane przez organ prowadzący.  
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        Pytanie trzecie : Straż Miejska   w   miejscach    newralgicznych. Tam   już    

nastąpiła na początku października zmiana na rondzie, na skrzyżowaniu ulic Polna, Zbożowa. 

Tam zrezygnowaliśmy ze strażnika. Uznaliśmy, że przy rondzie stopień niebezpieczeństwa 

jest znacznie mniejszy niż przy innych skrzyżowaniach. Dlatego zostawiliśmy  strażnika tylko 

na skrzyżowaniu ulicy Księżodworskiej z Krasickiego, ale to też tylko do czasu, kiedy będzie 

zamknięty wiadukt w ulicy Lidzbarskiej. Z chwilą, jak zostanie oddany do użytku to też 

zrezygnujemy z tego strażnika. A jeżeli będzie rzeczywiste zagrożenie;  jeszcze będziemy 

mieć takie sygnały, będziemy to czuć -  to wówczas rozważymy możliwość. Chociaż już 

żeśmy sygnalizowali  do   Urzędu Pracy i jeżeli   będzie   taka możliwość to taką osobę 

byśmy z robót publicznych, czy z innego programu zatrudnili.  

        Przejście dla pieszych w ulicy Księżodworskiej. Myślę że, poważnie się zastanowimy 

nad tym, chociaż, z pewnych względów organizacyjnych, ta sprawa była już nie raz 

wałkowana. Nie mniej jednak, myślę że, z chwilą kiedy wspólnie ze Starostwem 

Powiatowym byśmy zbudowali chodnik po prawej stronie ulicy Księżodworskiej od ulicy 

Krasickiego do ulicy Sienkiewicza - wówczas ten problem byłby znacznie mniejszy i nawet 

można by było uznać, że rozwiązany.  

        Jeżeli chodzi o koleje dojazdowe, regionalne to, proszę państwa, też taki sygnał 

otrzymaliśmy,  że od nowego rozkładu jazdy pociągi jadące z Warszawy nie będą dojeżdżać 

do Działdowa, tylko będą się zatrzymywać w Mławie. Od  razu była reakcja z mojej strony i 

ze strony pana Starosty. Wystosowaliśmy odpowiednie pismo do Marszałka. Ponadto 

kontaktowałem się osobiście  z  dyrektorem Departamentu Infrastruktury, który wyjaśnił mi, 

na jakich zasadach Zarząd Województwa Mazowieckiego finansował to zadanie, przejmując 

je na siebie. I   rzeczywiście wtedy, w takich okolicznościach, nasz Zarząd Województwa 

Warmińsko-Mazurskiego nie ogłosił przetargu na ten odcinek drogi, angażując pieniądze 

gdzieś indziej. Jak państwo pewnie wiedzą z przekazów medialnych, stan finansowy  

województwa mazowieckiego ze względu przede wszystkim na tzw. „janosikowe”  - kwota 

55 mln złotych - się  znacznie pogorszył i szukają oszczędności. I w tych oszczędnościach 

pewnie ujęli również to. Nie mniej   jednak   marszałek   województwa   obiecał   się    zająć 

tą sprawą - zobaczymy jaka będzie reakcja. My jesteśmy z panem Starostą do dyspozycji -  

nie ma problemu, żeby   jechać się spotkać. Ja    rozmawiałem też  z przewodniczącym 

Sejmiku Województwa Mazowieckiego, panem Henrykiem Antczakiem i też obiecał zająć się 

tą sprawą i dać mi  z tego relację.  

        Jeżeli chodzi o znak na ulicy Wyszyńskiego i  rejestr umów o wywóz śmieci z placówek 

państwowych to odpowie pan Fabiński. 
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Pan Wojciech FABIŃSKI  -  Naczelnik Wydziału GKW :  

        Z tego co mi wiadomo i z informacji, jakie pozyskałem od kierownika Miejskiej Służby 

Drogowej -  znak, o którym jest mowa, został przekręcony przez osoby wracające 

najprawdopodobniej z dyskoteki i został przywrócony stan właściwy, czyli sprawa związana 

ze znakiem jest  załatwiona.  

        Jeżeli chodzi  o  rejestr firm to, proszę   państwa, każdy podmiot gospodarczy, który 

świadczy usługi w zakresie odbioru odpadów komunalnych i posiada stosowne zezwolenie, 

jest  zobowiązany   do   składania panu Burmistrzowi co kwartał sprawozdania. W tym 

sprawozdaniu jest załącznik, w którym musi wykazać podmiot, z którym zawarł daną umowę. 

Jest  to imienny wykaz,  zawierający dane objęte ochroną danych osobowych, czyli adresy 

tych nieruchomości, adresy osób. I nie  i sądzę, żeby można było takie dane publikować. 

Gdyby pan radny chciał zobaczyć, to  ja mam przed sobą taki załącznik do sprawozdania. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

        Jeżeli chodzi o  przybliżenie nowych stawek opłat i podatków dla mieszkańców to, 

proszę państwa,  myślę że, wniosek  ze wszech miar słuszny. I jeżeli  rzeczywiście 

mieszkańcy tego potrzebują, to będziemy te moje propozycje publikować na stronie naszej 

internetowej. To nie jest tajne, tym   bardziej, że   założenia do   budżetu na następny rok są 

też informacją publiczną.  

      Pytanie kolejne  : Co z budową  nowej siedziby Urzędu Skarbowego? Otóż,  na dzień 

dzisiejszy Ministerstwo  Finansów   nie   zdecydowało   jeszcze czy będą budować, czy nie. 

Ja w tej sprawie spotkałem się z  podsekretarzem stanu, wiceministrem panem Januszem 

Cichoniem, ale z    rozmowy z   nim nie wynikało, że w najbliższym czasie będzie budowa. 

W związku z tym pewnie od roku 2015 trafi nam naliczać czynsz i pobierać za użytkowanie 

czy najem budynków przez Urząd Skarbowy.  

        Wodne Centrum Rekreacji aktualny stan robót. Na to  pytanie pani Iwona Keller 

najlepiej odpowie. 

 

Pani Iwona SKRZYPEK-KELLER - Naczelnik Wydziału WRP :  

Szanowni  państwo,   17   października     wykonawca      przedłożył     nowy   harmonogram 

i, myślę że,  pan radny Mrowiński posiada jeszcze ten nieaktualny harmonogram, także nie 

ma   problemu,  mamy    skserowany  -  mogę    przekazać.    Zgodnie  z   tym 

harmonogramem, wykonawca był zobligowany do przekazania dokumentacji w zakresie 

umożliwiającym uzyskanie   pozwolenia na budowę, czyli projektu budowlanego do końca 

października. Pewne materiały zostały przekazane przez wykonawcę w ubiegłym tygodniu. 

Zostały one zweryfikowane zarówno przez nas, jak i przez inżyniera kontraktu. Dzisiaj rano 

mieliśmy spotkanie, niestety, nie są to materiały, które  spełniają wymogi projektu 
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budowlanego i nie mogą zostać złożone o pozwolenia na budowę. O tym fakcie 

zostanie wykonawca poinformowany w poniedziałek. No i  będziemy od niego oczekiwali 

poprawienia   tej         dokumentacji      tak,          aby      była     zgodna    z   naszymi     

oczekiwaniami i obowiązującymi przepisami. Dziękuję bardzo. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Sytuacja jest złożona, dynamiczna, trudna, ale cały czas, myślę że, panujemy nad tym 

wszystkim. Cały czas posiłkujemy się w każdej materii z naszego radcy prawnego. Bardzo 

zaangażowany jest też mój zastępca Ryszard Duchna. Także,  myślę że, podołamy tej 

sytuacji.  

Jeżeli chodzi o stawki za odpady dla Zakrzewa i Ciechanówka, to ten temat bardzo proszę  

Przewodniczącego Zgromadzenia Związku, pana Stolarskiego. 

 

Radny pan Adam STOLARSKI  : 

        Na    początku   panu   Gajewskiemu  muszę   wpisać uwagę do  dzienniczka   radnego, 

że niezbyt  pilnie  mnie   słucha,   bo   na   poprzedniej sesji   Rady   Miasta czytałem 

dosłownie tę uchwałę Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”. W  myśl tej 

uchwały dla  miejscowości Zakrzewo i Ciechanówko, gdzie są zlokalizowane składowiska 

odpadów, została obniżona stawka z 8,5 złotego do 3 złotych. Przy   zachowaniu zbiórki 

selektywnej mieszkaniec Zakrzewa i Ciechanówka płaci 3 złote.  

        Jeśli natomiast   chodzi o  odbiór     popiołu   to,  jeśli państwo chcecie, aby w workach 

był odbierany, to   mogą  być to worki plastikowe ale wzmocnione. Takie grube worki, które 

udźwigną ciężar  popiołu. Także aktualne jest to ustalenie, że albo w pojemnikach 

metalowych albo w workach, ale worki o określonej wytrzymałości. Dziękuję. 

 

Radny pan  Andrzej TESSAR : 

Osobiście ta sprawa mnie dotknęła  i wykonawca stwierdził,  że następnym razem worków 

nie odbierze. Worki  były  bardzo mocne i nic nie wskazywało,  że one mogę ulec rozpadowi. 

Także  taką miałem odpowiedź, że obowiązują pojemniki.  

 

Radny pan STOLARSKI : 

Panie Andrzeju, w   związku   z   tym   zadzwonię do pana   przewodniczącego   Kordeckiego 

i ta sprawa będzie wyjaśniona. Na  pewno mają obowiązek odbierać i w workach. Dziękuję. 

 

Pan Ryszard DUCHNA  -  Zastępca Burmistrza :  

Proszę państwa, jeżeli gdzieś zajdzie taka sytuacja -  proszę to zgłaszać do Związku 

Ekologicznego, a   oni   wpisują to jako odstępstwo od umowy i potem są skutki -  naliczane 

są kary. 
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

I już te kary zostały naliczone za miesiąc lipiec dla tych operatorów. Nieduże, ale  wszyscy 

operatorzy zostali  na wstępie potraktowani tak, żeby o swoich obowiązkach nie zapominali.  

        Jeżeli   chodzi  o przeznaczenie tylko dla mieszkańców możliwości zatrzymywania się 

na ulicy Wolności, to  rozważymy tę sprawę. Aczkolwiek zawsze, jeżeli jednemu się zrobi 

dobrze, panie Andrzeju, to drugiemu się w jakiś sposób  utrudni czy zaszkodzi. To jest 

złożony problem, ale będziemy wspólnie z wydziałem komunikacji  Starostwa się nad tym 

zastanawiać.  

        Kiedy zostanie utwardzona ulica Modrzewiowa ? Będziemy się, panie radny 

Gołębiewski, przymierzać  w następnym roku. Jeżeli  pieniążków na inwestycje wystarczy 

nam,  to czemu nie?   

        Pani Milewska  :   Chodnik przy przychodni na ulicy Norwida też brany jest pod uwagę 

przy inwestycjach chodnikowych na rok 2014.  Rzeczywiście jest on zniszczony i wymaga 

poprawy, o ile nie przełożenia. 

        Pan Dwórznik  -  ogrodzenie w parku Honorowych Dawców Krwi. Ono   może być 

wykonane tylko zgodnie z  projektem, który został zaaprobowany. Przy rewitalizacji 

budynków byłego medyka wraz z otoczeniem ogrodzenie jest przewidywane panelowe oraz  

schody z jednej i drugiej strony, a  oprócz tego  ścieżki chodnikowe, ławeczki. Także   ta 

modernizacja też dotyczy parku Honorowych Dawców Krwi.  

        Pan Bedra  sygnalizuje potrzebę przywrócenia pociągu do Gdańska  o godzinie 16:00. 

Panie Fabiński, wystosujemy odpowiednie pismo.  

        Pan Fafiński -  przejście   podziemne   na dworcu. Przyjmujemy to jako  cenną uwagę  i 

też ze stosownym pismem  wystąpimy prawda, panie Przewodniczący, razem nawet. 

        Punkt Informacji Turystycznej -   jak najbardziej współpraca ze Starostą w tej materii. 

Chociaż w zasadzie starostwo jest   zobligowane do tego ale, należałoby razem. Mój asystent 

pan Łukasz Prokopowicz informacją turystyczną będzie się w większej mierze niż dotychczas 

zajmował.  

        Pan Hoffer, jeżeli chodzi o pokrywanie się osiedli z okręgami to, myślę że, pan Sekretarz 

najbardziej kompetentny jest. 

 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ -  Sekretarz Miasta : 

Szanowni państwo! 

Pan  Przewodniczący stwierdził, że się nie pokrywają i ja się z nim zgadzam. Nie  pokrywają 

się.   Sami państwo  wiecie,  że  do  wygenerowania  nowych  okręgów   jednomandatowych 

ta sytuacja została wcześniej uporządkowana, ale nie wymagały wytyczne do projektowania 

nowych okręgów, aby to tak się miało jak ksero lub jak kalka. 
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Warunek był jeden - żeby w danym okręgu, o ile taka potrzeba istnieje z punktu widzenia 

osiągnięcie tak zwanej normy przedstawicielstwa -była jednostka pomocnicza bezpośrednio 

sąsiadująca, a nie z  końca innego, nie mająca żadnej linii granicznej stycznej z podstawową - 

tak bym    to    określił. Natomiast   pytanie  pana   Przewodniczącego czytam bardzo szeroko 

i tu zauważyłem jego troskę o to, żeby pokusić się o taką sytuację, żeby taka właśnie ona w 

najbliższym czasie była.  

W przerwie rozmawiałem na ten temat z panem Hofferem i powiedział, że dobrze by było, 

gdyby ta sytuacja miała miejsce przy najbliższych wyborach do jednostek pomocniczych, 

czyli po wyborach samorządowych.  

Szanowni państwo, ja przyjmuję dzisiaj to zadanie, które będzie zadaniem niewątpliwie   

trudnym   i    bardzo   złożonym    logistycznie, natomiast   nie   niemożliwym.  

        I, Szanowni państwo,  § 20 Statutu stanowi o tym, kto i  w jakiej sytuacji ma inicjatywę 

tworząc, dzieląc, likwidując jednostkę pomocniczą. Potrzebne są inicjatywy, jeżeli nie 

oddolne   samych    mieszkańców,    to  organów    gminy.   Organy   gminy   są   dwa :  Rada 

i Burmistrz. Ja rozumiem, że z punktu widzenia artykułu 30, gdzie   większość   inicjatyw   

uchwałodawczych   należy do organu   wykonawczego, to    ta inicjatywa   będzie    

pochodziła  od tegoż organu, czyli od organu wykonawczego. Przygotuję pewne założenia, 

pewne projekty do dyskusji, bo z nimi później trzeba pójść na ogólne zebranie mieszkańców 

w ramach uchwały o konsultacjach.  Czyli zmian w granicach jednostek pomocniczych być 

nie może wcześniej przedłożonych państwu do rozstrzygnięcia, kiedy nie będzie konsultacji 

na podstawie odrębnej uchwały w tej sprawie. Nie mniej jednak w podsumowaniu twierdzę: 

Zadanie przyjmuję, jeżeli dobrze odczytałem pana Przewodniczącego zamysły. Będzie trudne 

ale jak to dziś modne -  damy radę.  Dziękuję uprzejmie.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  - Burmistrz Miasta :  

        Pan Hoffer prosił o to, żeby zająć się sfrezowaniem skrzyżowania koło PKO- 

przekazałem już do pana Fabińskiego, który  ma przygotować stosowne pismo do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich i z takim pismem wystąpimy.   

        Pan radny Grzegorz Mrowiński pyta : Jak  wygląda sytuacja z wykonawcą Wodnego 

Centrum Rekreacji, panem Kornasem i jego spółką. Otóż, jest wyjątkowo złożona, 

wyjątkowo trudna, ale naprawdę  nie mieliśmy wpływu żadnego na wybór. Tak   jest ułożone 

prawo zamówień  publicznych,   że  wygrywa  ten,  który  oferuje najkorzystniejszą ofertę. 

Nie jesteśmy też zachwyceni współpracą z inżynierem kontraktu, który też zaaferował 

najniższą cenę i też cały czas pionizujemy go. Więc  nasze pisma są i inne interwencje 

przywołujące go do określonych zachowań czy czynności bardzo, bardzo częste. I jeżeli ktoś 

z państwa chciałby się zapoznać z tymi naszymi  pracami to zachęcam do tej lektury, a jest jej 

naprawdę dużo. Ale mimo wszystko, mimo tych trudności, myślę że, panujemy nad całą 
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sytuacją i bez względu na to, jaki będzie z tego wynik, myślę że, będziemy starali się 

szukać takich rozwiązań, które by były jak najbardziej korzystne dla miasta.  

        Jeżeli chodzi natomiast o te dosyć osobiste, prywatne pytanie dotyczące remontu mojej 

wspólnie z małżonką nieruchomością na ulicy Pocztowej to, proszę państwa, został złożony 

24 września stosowny  wniosek  do   Starosty Działdowskiego, pana  Mariana Janickiego. 

Pani Strzałkowska, z  upoważnienia pana Starosty, potwierdziła  fakt   przyjęcia    zgłoszenia 

o zamiarze rozpoczęcia   robót   budowlanych,   niewymagających   pozwolenia  na   budowę 

i do tego nie wniosła sprzeciwu. Ta nieruchomość nie jest wpisana do rejestru zabytków ani 

też nie jest obiektem zabytkowym. U sąsiada na dachu jest  akurat łupek, ale u mnie 

znajdował się eternit, który  był   w wielu miejscach popękany,   papa   też   była nieszczelna  

i    w  związku   z   tym   przeciekało.   Po  większych   ulewach   zalewało    ściany,  podłogę 

i w związku z tym  trzeba wystąpić do Starostwa o przyjęcie zgłoszenia.  

Po rozpoczęciu pracy, w czasie  odkrywki,  okazało się, że spróchniałe są jakieś  belki i trzeba 

było je wymienić. Wymieniliśmy i położyliśmy  papę  podwójną.  A co do przyszłości to już 

będzie decydował konserwator. Około  trzech lat  temu wspólnie  z sąsiadem,  panem 

Maciejem Gawryńskim wystąpiliśmy do konserwatora zabytków o to, że byśmy chcieli 

zmienić  pokrycie dachowe - ten dokument mam  w domu.  Także nie było tak,  żeby nie 

wiedział konserwator o  tym co się  dzieje, czy jakie mamy zamiary w stosunku do tego 

obiektu.  

        Jeżeli  chodzi  o tak zwany   relikt   po byłej   parowozowni, to konserwator zabytków,  

w osobie  naszej opiekunki pani Justyny, gdy doszło do spotkania dwa tygodnie temu ona 

była za tym, żeby  tę pozostałość po  parowozowni rozebrać. Natomiast w tej swoistej wieży 

ciśnień, która jest obok, żeby   stworzyć takie swoiste   muzeum, w którym by były pamiątki 

w postaci zdjęć i innych  zbiorów.  Myślę że,  jak zostanie taka inicjatywa podjęta,  to i znajdą 

ci się ci, którzy w swoich nawet prywatnych zasobach posiadają jakieś pamiątki i będą chcieli 

do tego muzeum pewnie przekazać. Myślę że, też jakimiś zasobami archiwalnymi dysponuje 

PKP i, myślę  że,  to  by   było bardziej    estetycznie   i    bardziej   w    sposób   

cywilizowany, i przystępny niż to, żeby ten relikt swoisty  stał, bo to groziłoby pewnie z 

czasem zawaleniem. A samo zabezpieczenie - jak pan Jerzy Majder, który był  dyrektorem 

tego odcinka LCSu mówił, że to jest koszt rzędu miliona złotych i tego nie mogą ująć w  

programie modernizacji, a PKP niespecjalnie stać na to, żeby wydało tyle pieniążków, także 

tyle co na ten temat wiem.  

        Jeżeli chodzi o  hymn to specjalnie nie powoływaliśmy komisji konkursowej. Powołamy 

ją dopiero na początku stycznia,  bo termin składania utworów jest do 31 grudnia. Zrobiliśmy 

tak dlatego, aby  wybrać spośród, osób, które nie złożyły, a które mogą być autorytetami w tej 

sprawie. Myślę, oczywiście, o przedstawicielu Rady również czy przedstawicielu Burmistrza. 
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Także  zostanie powołana na pewno taka komisja i będziemy wybierać. Daj Boże 

tylko, żeby ta  inicjatywa  tą  płodnością była obfita, żeby było z czego wybierać. Dziękuję. 

 

Radna pani Wanda MILEWSKA : 

Proszę  państwa, na poprzedniej sesji zwróciłam się do radnych w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej   dla rodziców   Mikołaja Sztangi,   chłopca   który   ma   być   poddany  operacji 

w Niemczech. I  radni odpowiedzieli dosyć hojnie na moje ogłoszenie. Dzisiaj zostały 

wpłacone pieniążki, które ja następnie wpłacę na konto fundacji, która się tym zajmuje. 

Proszę państwa,  ci jeszcze, którzy nie wpłacili bardzo proszę, żebyście uzupełnili  te wpłaty – 

kto, oczywiście, sobie życzy, bo to jest wpłata dobrowolna. 

         I druga sprawa, proszę państw,a to jest sprawa, którą poruszył  na początku pan Marian 

Odachowski, nasz    Przewodniczący    Rady.    Mianowicie, wpłynął    wniosek   budżetowy 

o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na 2014 rok, na rzecz podjęcia 

współpracy z Telewizją Mazury. I tutaj tylko padła informacja, natomiast nie uzyskaliśmy 

informacji, co dalej z tym wnioskiem, panie Przewodniczący?   

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Już informuję. Pani  radna, wszystkie wnioski do projektu budżetu są składane do Burmistrza, 

bo to pan Burmistrz jest autorem budżetu.  

 

Pani  MILEWSKA: 

Czyli do pana Burmistrza. Czy  jest szansa... 

 

Pan  ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady : 

Ten wniosek jest też kierowany do Burmistrza, a dla nas tylko do wiadomości, proszę 

zauważyć.  

 

Pani  MILEWSKA: 

Tak, tak, tak. No i jestem ciekawa, czy   jest   szansa   na   nawiązanie   współpracy   właśnie 

z Telewizją Mazury? 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ 

Jest. Wniosek   wpłynął, trwa procedura i jak do każdego jednego wniosku z należytą 

starannością i troską się odniesiemy.  

 

Radna pani  Wanda MILEWSKA :  

Dziękuję bardzo panu Burmistrzowi za troskę i pochylenie się nad tym faktem.  
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Ad pkt 24  

 

        Wolne wnioski i informacje : 

 

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ  -  Sekretarz Miasta : 

Problem jest - że tak powiem -  bardzo nieznaczny, ale powstał z punktu widzenia bardzo 

poważnej   instytucji, jaką   jest    Komisja Rewizyjna. Mianowicie, ustaliliśmy w przerwie, 

że protokół  kontroli Straży Miejskiej w ostatnim punkcie dotyczącym nieaktualności adresu 

na stronie internetowej Straży Miejskiej, która takowej w ogóle nie ma, bo to jest komórka 

organizacyjna - ustaliliśmy że to dotyczyło prywatnego portalu. Stąd też wnosiłbym, żeby 

zespół czy komisja była uprzejma sprostować tę rzecz w swoim protokole. Bo  zauważcie 

państwo, że   na stronie   internetowej   w zakresie audyty i kontrole ten protokół z wnioskami 

tak jest określony, a   w tym punkcie   jest  to  nieprawda.  Czyli - że tak powiem - nieładnie 

to wygląda. W związku  z   tym   informuję państwa, żeby ten temat  wyprostować.  Dziękuję 

uprzejmie. 

 

Radny pan  Jan BEDRA  -  kierownik zespołu kontrolnego Komisji Rewizyjnej :  

Rzeczywiście    nastąpił   tutaj   błąd,   biję  się   w   piersi  tak jak i cały zespół. Poprawimy 

to, bo chodziło o prywatny portal Moje Działdowo.  

Ale  jeszcze   jedno    małe   sprostowanie w    tym    protokole.  Otóż     podałem   państwu 

do wiadomości, że abonament za jeden telefon komórkowy  wynosi 49,20 zł, a tyle wynosi 

abonament za dwie komórki i to   też poprawimy też. Dziękuję bardzo.  

 

Radna pani  Maria KARWACKA : 

Czy ja mogę jeszcze jedno pytanie zadać panu Burmistrzowi, ponieważ w tym punkcie 

zapytania  mi to umknęło uwadze ?   

 

Pan Marian Odachowski: 

Myślę że, pan Burmistrz się nie uchyli. Proszę. 

 

Pani KARWACKA :  

Moje pytanie brzmi tak :  Chciałabym i, myślę, nie   tylko ja zapytać się -   czy oprócz kupca 

z Mławy były jakieś wnioski kupców czy podmiotów, czy też osób fizycznych, które złożyły 

wniosek o wydzierżawienie gruntu  przy ulicy Orzeszkowej? 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta :  

Nie. Nie było  nikogo z Działdowa. Ja   tylko przypomnę, że jeszcze zanim zostałem 

Burmistrzem,  więc przed rokiem 2006, czy w roku 2006 został teren ten na okres trzech lat 

wydzierżawiony dla jednego z przedsiębiorców z Działdowa.   Została jeszcze przedłużona 



 52 

bodajże na trzy   lata umowa dzierżawy, ale nie podjął   żadnej    działalności, w związku 

z tym wypowiedzieliśmy mu tę umowę dzierżawy. I tym terenem nikt nie był zainteresowany. 

A przygotowując i koncepcję, i program funkcjonalno-użytkowy do rewitalizacji parku 

wydzieliliśmy  ten teren jako teren, gdzie powinna być prowadzona taka działalność 

gospodarcza, która by obsługiwała park, więc zarówno  plac zabaw, jak i pozostałe atrakcje, 

które się w nim znajdują. 

 

Pani KARWACKA :  

Szkoda, bo przy takim bezrobociu powinien ktoś  z naszego terenu. 

 

Pan Marian ODACHOWSKI  -  Przewodniczący Rady :  

Pani radna, jest przetarg otwarty, więc każdy może przystąpić do przetargu. To  może być 

także przedsiębiorca działdowski. Daj Boże, żeby się znalazł. 

 

Pani Maria KARWACKA :  

Zainteresowania zbyt wielkiego nie ma. 

 

Radny pan  Grzegorz MROWI ŃSKI :  

Panie Przewodniczący! Panie Burmistrzu! Wysoka Rado! 

Ja sobie również jedno pytanie przypomniałem. Jeśli pozwoli pan Przewodniczący i pan 

Burmistrz to zadam je. A chodzi mi Chodzi  o przetarg na budowę ulicy 11 Listopada. Tam 

termin   wykonania  jest   badajże maj 2014 roku.   Zapytam   się   czy może są szanse, żeby 

to w tym roku powstało, czy raczej będzie wykonane w przyszłym roku? Dziękuję.   

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Z   tego, co   jestem   zorientowany   w   tej   sprawie -  myślę  że, Burmistrz Duchna lepiej-  

w następny  wtorek ma generalny wykonawca z podwykonawcą zrobić spotkanie,  bo tam 

jeden będzie robił części drogowe, drugi  sanitarne. Ale  jest taki zamiar, żeby po części 

wymienić grunt czy zrobić już chodnik, żeby ludzie  mogli chodzić nie po błocie. 

Przynajmniej  to  jeszcze  w  tym roku chcą zrobić i, oczywiście, to   co się   da  z   sanitarki 

na całym osiedlu.  Bo to nie tylko na ulicy,  ale też na części osiedla.   

 

Radny pan Andrzej TESSAR : 

Mnie również jedno  pytanie się przypomniało. Otóż,  chciałem pana Burmistrza zapytać : Już 

troszeczkę jest po fakcie, ale czy pan Burmistrz przewiduje w budżecie, czy ze środków 

pozabudżetowych, przeznaczenie i zabezpieczenie jakiejś kwoty na organizację Dnia Dziecka 

organizowanego przez Caritas Działdowo. Dziękuję. 
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Pan Bronisław MAZURKIEWICZ - Burmistrz Miasta :  

Nie wpłynął wniosek do budżetu o zabezpieczenie takich środków, to jest raz - o ile sobie 

dobrze przypominam,  bo być   może, że wpłynął  podczas mojej nieobecności i dekretował 

go Burmistrz Duchna. No, ale też robimy w ramach działalności Miejskiego Domu Kultury, 

Dzień   Dziecka. W  związku z tym, myślę że, będzie  ciężko  nie   mając  wniosku 

formalnego o to, aby zabezpieczyć jakieś środki.  

 

Pan Sławomir HOFFER  -  Wiceprzewodniczący Rady :   

        Dzieliłem się dobrymi wiadomościami odnośnie sportu. Muszę się podzielić i złą 

wiadomością. Nasza drużyna w turnieju na Orliku pod nazwą „Miasto  Działdowo” -  była 

wiadomość w gazecie bardzo optymistyczna, po dwóch meczach wygranych awansowaliśmy 

na czwarte miejsce.  Niestety,  w  ostatnim  meczu   przegraliśmy  3:0 i   spadliśmy na szóste 

z  równą ilością punktów z drużyną z piątego miejsca, ale w tych małych brameczkach 

przegraliśmy.   W turnieju brało  udział    dziewięć   drużyn     także, myślę  że, na   drużynę    

amatorów i w różnym wieku to wypadliśmy nie tak źle, nie zajęliśmy ostatniego miejsca. 

        I jak już wszyscy korzystają z uprzejmości Burmistrza to i mnie się przypomniało jedno 

pytanie, które miałem od mieszkańców, a zapomniałem o nim.  

Cieszą się mieszkańcy na osiedlu Polna, że trzy nowe ulice zostały wykonane, tylko nie 

bardzo im odpowiada czemu wszystkie trzy ulice są jednokierunkowe -  w tym samym 

kierunku. Czy nie można by  zrobić naprzemiennie jednokierunkowo?  Bo teraz się okazuje, 

że te wszystkie trzy ulice do ulicy Polnej jadą jedną ulicą i się robią niepotrzebny tłok. 

Dziękuję. 

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ – Burmistrz Miasta ;  

Podobnie jak z ulicą Lentza, tak samo w stosunku do tych trzech nowo pobudowanych  ulic 

na osiedlu Polna wystąpiłem do Starosty z wnioskiem o tymczasową zmianę organizacji 

ruchu. 

 

Radna pani Maria KARWACKA : 

Tym razem nie pytanie. Chciałam też podzielić się informacją miłą, fajną.  

        Miałam w te wakacje gości z zagranicy i próbowałam ich namówić na odwiedzenie  

naszego muzeum. Jakoś nie bardzo chcieli, no bo co w Działdowie może być takiego 

ciekawego, jeżeli ktoś przyjechał z zagranicy? W końcu jednak udali się i byli pod wielkim 

wrażeniem.  Uważam że, na pewno wieść gminna rozniesie się, nie tylko w naszym powiecie 

i kraju, ale też i za granicą.  

        Druga  informacja  : W   wakacje   byłam   w  wodnym   centrum   rekreacji   w Rypinie. 

I zainteresowałam się -  bo tutaj zbyt dużo mówi się na temat rentowności tego obiektu, jest 
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tam rzeczywiście piękny obiekt też niedawno oddany i jak funkcjonuje -  czy rzeczywiście 

są straty, czy wychodzą na zero, czy coś  zarabiają. Panie, które ze mną rozmawiały -

przedstawiłam się, że   jestem radną   i właśnie  taka inicjatywa teraz jest u nas -  przyznały, 

że    piękna inicjatywa, że    u   nich zarabiają.   Może   to    nie    są   kokosy,   ale    zarabiają.  

I powiedziałabym tak, że to był środek tygodnia,  a obłożenie było duże i niekoniecznie 

właśnie basenu. W  basenie  było tylko  kilka osób  uczących się pływać.  Natomiast baseniki 

i te wszystkie   inne  rekreacyjne zabawy dla dzieci, dla młodzieży były oblegane. Uważam 

że, było jeszcze tego za mało.  

        I jeszcze tylko słowo do pana radnego Gajewskiego. Myślę że, nie tylko w swoim 

imieniu, ale całej koalicji powiem : Nie baliśmy się głosowania imiennego. Jeżeli   cała 

koalicja zagłosowała tak samo,  więc wszyscy wiedzą -  jak się kto nazywa. Także, myślę że,  

nie było konieczności, żeby inaczej do tego podejść.  Dziękuję. 

 

Radny pan Edward RADOMSKI : 

W kontekście wystąpień, które tu dzisiaj były i przewidywanych kolejnych wystąpień 

związanych z aquaparkiem. Chciałbym prosić, żeby pan Burmistrz zwrócił się do pewnych 

służb, mam tu na myśli służbę zdrowia na terenie miasta  Działdowa, żeby sporządzić raport 

na temat stanu fizycznego naszych pociech. Ja rzadko pojawiam się przed lekarzem moim 

domowym, Smoliczem, ale   znam  jego opinię  na  temat   wad postawy  i otyłości wśród 

dzieci, które on obserwuje w swojej placówce. I może te cyfry, które służba zdrowia 

wygeneruje dadzą prawdziwy obraz stanu zdrowia  potencjalnych w przeszłości urzędników. 

To będzie jakby też argument,  który będziemy mogli wykorzystywać dla różnych celów 

politycznych również, panie i panowie radni. Dziękuję. 

 

Radny pan  Grzegorz MROWIŃSKI : 

Ja bardzo lubię dyskutować, polemizować z panem radnym Radomskim. I  ja ma takie 

pytanie:  A  na jakiej podstawie pan Burmistrz ma wystąpić i do którego lekarza rodzinnego, 

żeby udostępnił informację, która jest objęta tajemnicą ?  Więc ja może tutaj troszeczkę 

żartem, troszeczkę na serio powiem państwu tak... (Pan RADOMSKI: o statystyki chodziło) 

No, ale  to, proszę pana,  nikt nie  będzie   siedział,   bo   to  nie   te   czasy są - tak powiem. 

To w PRLu  można było kazać  i wszyscy raporty robili, natomiast teraz tak nie jest. Ale  

chciałem  podpowiedzieć -  takie raporty są w szkołach. Pielęgniarki mają na temat stanu 

zdrowotnego dzieci, prawda. I one są statystycznie ujęte,  ile dzieci na co choruje i, myślę że, 

faktycznie to byłby dobry obraz. Natomiast, proszę państwa, przed wojną był lekarz 

powiatowy, który tym się zajmował i faktycznie takie raporty były publikowane nawet w 

gazetach lokalnych. Dziękuję. 

 

l 
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Pan Marian ODACHOWSKI  - Przewodniczący Rady :  

Dziękuję. Nie   ma więcej   zgłoszeń  to sobie pozwolę zaprosić państwa na pewne rzeczy. 

Pan Sekretarz już  wspomniał, że jesteśmy jakby w  przeddzień Święta Zmarłych, zaduszek.    

        W niedzielę uroczystości pogrzebowe wielkiego Polaka, wielkiego polityka Tadeusza 

Mazowieckiego. Natomiast za dekadę niespełna będziemy obchodzili Narodowe Święto 

Niepodległości.   I   w  związku   z tym przekazuję   państwu   zaproszenie, które   większość 

z   państwa    radnych   otrzymała,  ale      za   pośrednictwem    mediów   lokalnych   kieruję 

je  do wszystkich mieszkańców Działdowa.  

        Otóż, 7 listopada o  godzinie 17:30 w  tej   sali odbędzie się wykład, który przedstawi 

profesor UWM doktor habilitowany Witold Gieszczyński.   A wykład będzie nosił tytuł : „11 

listopada - Narodowe Święto Niepodległości”.  

        Z tej samej okazji pan Burmistrz miasta  Działdowo i Towarzystwo Miłośników Ziemi 

Działdowskiej zapraszają wszystkich chętnych do aktywnego wypoczynku na rajd pieszy 

także z okazji Narodowego Święta Niepodległości. Rajd odbędzie się 10 listopada. Zbiórka 

uczestników i chętnych o godzinie 11:00 przy kościele świętej Katarzyny Aleksandryjskiej. 

Ta informacja pojawi się również w ogłoszeniach medialnych i prasowych.  

        I  ostatnie : 11 listopada pan  Burmistrz  zaprasza wszystkich mieszkańców Działdowa 

na uroczystości związane z 95 rocznicą odzyskania niepodległości. Początek o godzinie 

14:00, a rozpoczną się one Mszą świętą  w kościele Podwyższenia Krzyża Świętego, po czym 

przejdziemy do sali Miejskiego domu Kultury, gdzie wysłuchamy wystąpienia 

okolicznościowego i części artystycznej. 

        Chciałbym również państwu   przypomnieć   w kontekście dzisiejszej hojności, zbiórki 

na   rzecz   Mikołaja Sztando, że   gdyby    państwo zechcieli   jeszcze tę   hojność przedłużyć 

i w najbliższym czasie zgłosić się do pani radnej Renaty Waszczak, to chcielibyśmy - 

podobnie jak    w   roku poprzednim - przygotować  Szlachetną Paczkę   dla   jednej  rodziny 

z Działdowa. Tak   było   w   tamtym roku, myślę że   w  tym   roku będziemy kontynuować 

tę chlubną  tradycję.  

        Chcę poinformować również państwa, że pan Burmistrz wraz z pracownikami Urzędu 

deklaruje drugą paczkę dla potrzebujących.  

        I żeby tej hojność nie zamykać jeszcze to przypomnę, że w grudniu tradycyjnie 

organizujemy wigilię na zamkowym dziedzińcu i w murach zamku. Więc  na grudzień też 

zarezerwujmy pewną część naszych diet, naszych skarbonek na ten szlachetny cel.  

 

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ  -  Burmistrz Miasta :  

Dzisiejszą sesję  rozpoczęliśmy od uczczenia minutą ciszy Wielkiego Polaka,  świętej pamięci 

Tadeusza Mazowieckiego.  
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Myślę iż,  państwo o tym doskonale wiedzą,  że w ubiegłym tygodniu odeszła od nas 

laureatka naszego działdowskiego oskara, naszej działdowskiej „Katarzynki” słynna pani 

Marysia, Marianna Menczyńska.  Miałem   czas, ale   i    przyjemność  - wątpliwą co prawda 

ze względu   na okoliczności -  ale przyjemność uczestniczenia w tej uroczystości 

pogrzebowej, w różańcu i potem w ostatniej drodze. Miałem przyjemność również 

powiedzieć    o    tej     swoistej     ikonie   Działdowa    kilka   ciepłych   słów.   I, myślę że,  

ta wyjątkowa osobowość zasługuje  na to, żebyśmy też chociażby ze względu na otrzymane 

wyróżnienia  uczcili ją minutą ciszy i o tę minutę ciszy wszystkich proszę. Dziękuję.  

 

                Uczestnicy sesji uczcili chwilą ciszy pamięć śp. Marianny Menczyńskiej.  

 

 

Ad pkt 25 

 

Pan  Marian  ODACHOWSKI - Przewodniczący Rady :  

        Zamykam XXIX sesję Rady Miasta Działdowo.  

         

Protokołowała                                                                        Przewodniczący Rady  

Grażyna Nadratowska                                                                                              Marian Odachowski 


